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P R O T O K Ó Ł  Nr XLII/22 

 
z XLII sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka 
 

z dnia 27 września 2022 r. 
 

 
 

 

Tematyka sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

7. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od ostatniej sesji. 

8. Wnioski. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy z analizy oświadczeń    

majątkowych.  

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Wręczyca Wielka w roku szkolnym 

2021/22. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach finansowych. 

13. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XLII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 
 

 

 

 

 



 

Rada Gminy Wręczyca Wielka na XLII sesji zwyczajnej w dniu 27 września                

2022 r. podjęła następujące uchwały: 
 

1) Uchwała Nr XLII/344/22 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 

zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli, obowiązujących  w przedszkolach i szkołach prowadzonych 

przez Gminę Wręczyca Wielka, 
 

2) Uchwała Nr XLII/345/22 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Wręczyca 

Wielka, 
 

3) Uchwała Nr XLII/346/22 w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki                          

i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników,  
 

4) Uchwała Nr XLII/347/22 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/358/10 Rady Gminy 

Wręczyca Wielka z dnia 28 września 2010 r. w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości 

Truskolasy,      
  

5) Uchwała Nr XLII/348/22 w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/260/13 Rady Gminy Wręczyca 

Wielka z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Grodzisko, 
 

6) Uchwała Nr XLII/349/22 zmieniająca uchwałę Nr IV/43/19 Rady Gminy Wręczyca Wielka                         

z dnia 26 lutego 2019 r.  w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

we Wręczycy Wielkiej, 
 

7) Uchwała Nr XLII/350/22 w sprawie określenia zakresu pomocy świadczonej przez Gminę 

Wręczyca Wielka na rzecz obywateli Ukrainy, w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa, 
 

8) Uchwała Nr XLII/351/22 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 

pomników przyrody - drzew z gatunku lipa drobnolistna (Tilia cordata), 
 

9) Uchwała Nr XLII/352/22 w sprawie przejęcia od Województwa Śląskiego zadania pn. 

„Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich                  

w granicach administracyjnych Gminy Wręczyca Wielka”, 
 

10)  Uchwała Nr XLII/353/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, 

 

11)  Uchwała Nr XLII/354/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca 

Wielka na lata 2022-2029. 

 
Imienny wykaz głosowań radnych umieszczony jest na stronie podmiotowej Gminy Wręczyca 

Wielka: http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/ w zakładce: 

Organy/Rada Gminy/Sesje/Imienne wykazy głosowań radnych.  

Wykaz głosowania imiennego z sesji Rady Gminy w dniu 27 września 2022 roku stanowi 

jednocześnie załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/


 

RG.0002.7.2022                       

 

P R O T O K Ó Ł   Nr XLII/22 
 

z XLII sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

odbytej w dniu 27 września 2022 r. w  godz. 12.03 – 14.59 

  w sali narad Urzędu Gminy we Wręczycy Wielkiej 

_ _  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  
 

 

W sesji udział wzięli: 

-  14  Radnych                  -   wg listy obecności  

-  Wójt Gminy                  -   Pan Tomasz Osiński 

-  Zastępca Wójta Gminy -   Pan Bogusław Głąb 

-  Sekretarz Gminy           -   Pani Magdalena Kasprzak 

-  Skarbnik Gminy            -   Pani Barbara Jezior 

-  Adwokat, obsługa prawna Urzędu Gminy - Pani Aleksandra Cieślak-Fornal  
 

Dyrektorzy jednostek organizacyjnych Gminy: 

-  Pani Janina Kluba             -   Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

-  Pani Agnieszka Brodziak  -   Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury  

-  Pan Mateusz Wąsiński       -   Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych  
 

Goście zaproszeni: 

- Starosta Powiatu Kłobuckiego – Pan Henryk Kiepura 
 

Radni Powiatowi; 

- Pani Zdzisława Kall – Wicestarosta Powiatu Kłobuckiego 

- Pani Justyna Strzelczyk  

Komendant Komisariatu Policji  we Wręczycy Wielkiej: 

-  Inspektor Izabela Woszczyńska  

Sołtys Sołectwa I Wręczyca Wielka: 

- Pani Maria Polak  
 

Porządek obrad sesji (przyjęty przez Radę Gminy): 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

7. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od ostatniej sesji. 

8. Wnioski. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy z analizy oświadczeń    

majątkowych.  

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Wręczyca Wielka w roku szkolnym 

2021/22. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach różnych: 

1)  w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko 

kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli, obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez 

Gminę Wręczyca Wielka, 

2) w sprawie zmiany uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Wręczyca Wielka, 



-  2  - 

 
 

3) w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki     

i soboty przez rolników i ich domowników,  

4) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/358/10 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia                            

28 września 2010 r. w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Truskolasy,       

5) w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/260/13 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 27 marca 

2013 r. w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Grodzisko, 

6) zmieniająca uchwałę Nr IV/43/19 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 26 lutego 2019 r.                 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej we Wręczycy 

Wielkiej, 

7) w sprawie określenia zakresu pomocy świadczonej przez Gminę Wręczyca Wielka na rzecz 

obywateli Ukrainy, w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, 

8) w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomników przyrody - 

drzew z gatunku lipa drobnolistna (Tilia cordata), 

9) w sprawie przejęcia od Województwa Śląskiego zadania pn. „Zarządzanie przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich w granicach 

administracyjnych Gminy Wręczyca Wielka”. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach finansowych: 

      1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok,  

      2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 

13. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XLII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 
 

 

 

Ad. 1. 
 

           Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dokonał otwarcia XLII sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka, zwołanej na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                             

o samorządzie gminnym.   

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż sesja jest prawomocna,                    

w związku z czym Rada Gminy może podejmować prawomocne decyzje i uchwały, ponieważ w sesji 

uczestniczy 14 Radnych.  Radna Pani Anita Toborek - nieobecna usprawiedliwiona. 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powitał wszystkich Zgromadzonych, 

zaproszonych Gości wymienionych jak na wstępie oraz Mieszkańców Gminy.  

 

Ad.2. 
 

         Przedstawienie porządku obrad 
 

         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni                               

w odpowiednim terminie otrzymali porządek obrad sesji. Następnie zapytał, czy do dzisiejszego  

porządku obrad będą jakieś propozycje zmian ze strony Radnych lub ze strony Pana Wójta.  
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński zwracając się do Wysokiej Rady, oznajmił, że miałby nie tyle 

zmianę do porządku obrad, co chciałby poinformować o zmianach dot. Punktu 12. porządku obrad, 

czyli do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok oraz projektu uchwały               

w sprawie zmiany WPF Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 
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Następnie Pan Wójt złożył następujące wyjaśnienie do w/wym. projektów: 

- Wszystkie zmiany, które były dokonane i decyzje podjęte na ostatnich Komisjach połączonych, 

zostały wprowadzone do budżetu zgodnie z tym, jakie stanowiska Rada przyjmowała, aczkolwiek 

sygnalizowaliśmy już wtedy, że być może do czasu sesji zostaną przelane środki na tzw. dodatek 

węglowy dla nas i tak się też stało. Ta kwota do nas wpłynęła 21 września, w związku z tym Pani 

Skarbnik dokonała zmian zarówno w budżecie jak i w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Te materiały zostały do Państwa wysłane drogą elektroniczną i prosimy o uwzględnienie tej zmiany 

także przy głosowaniu i przyjęcie tych zmian. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że jeśli chodzi o porządek, to się 

praktycznie nie zmienia. Natomiast w punkcie 12. który będzie procedowany – te dwie uchwały będą 

uwzględnione ze zmianami, o których Pan Wójt powiedział, czyli chodzi o dodatek węglowy, który 

należy wprowadzić do budżetu, żeby można było wypłacać mieszkańcom. 

 

      Zmian do porządku obrad nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie porządek obrad XLII sesji zwyczajnej w brzmieniu przedstawionym Radnym                             

w materiałach na sesję, z uwzględnieniem zmian wprowadzonych do projektów uchwał 

wymienionych w punkcie 12.  porządku obrad, o których poinformował Wójt Gminy.  
  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 1 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                               

0 „wstrzymujących się”) przyjęła porządek obrad XLII sesji zwyczajnej Rady Gminy                                      

w brzmieniu jak na wstępie. 
 
 

Ad.3.  
 

          Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji 
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż protokół z ostatniej sesji został 

Państwu Radnym przekazany drogą elektroniczną, jak również w formie papierowej był 

udostępniony do wglądu w Biurze Rady.  

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy do protokołu z ostatniej sesji będą ze strony Państwa 

Radnych jakieś uwagi. 

Uwag do projektu protokołu nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z ostatniej sesji został przez niego przeczytany,     

podpisany i odzwierciedla wszystko to, co było na ostatniej sesji.   

W związku z tym proponuje jego przyjęcie bez czytania.  
 

Innych propozycji nie zgłoszono. Projekt protokołu z ostatniej sesji został poddany pod głosowanie 

celem jego przyjęcia.  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
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Głosowanie imienne nr 2 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokół z XLI sesji zwyczajnej z dnia 29 czerwca 2022 roku. 
 

 

 
 

Ad.4. 
 

          Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 
       

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant przedstawił informację j/n na temat pism,                      

które wpłynęły do Rady Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym,                     

tj.  od 29 czerwca 2022 r. do 27 września 2022 r.: 

 W dniu 30 czerwca 2022 r. wpłynęło zapytanie Radnego Pana Jakuba Wineckiego, kierowane  

do Wójta Gminy za pośrednictwem Przewodniczącego Rady. 

Pan Przewodniczący przedstawił: 

     - Zapytanie dotyczyło udzielenia informacji odnośnie Rezerwatu przyrody „Zamczysko” we 

Wręczycy Małej – m.in. jaki jest status prawny zabytku, czy Gmina posiada informacje o wpisie                    

do rejestru zabytków, o wpisie na listę skarbów dziedzictwa itd. Zapytanie dotyczyło również 

budowy ścieżek rowerowych oraz projektowanej sieci gazowniczej wzdłuż ul. Kłobuckiej                                

w Grodzisku.  
 

   2 sierpnia 2022 r. do Rady Gminy wpłynęła petycja od osoby fizycznej, w sprawie utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy oznajmił: 

- Przedmiotowa petycja była rozpatrywana na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji                        

w dniu 8 września br. Myślę, że Pan Przewodniczący Komisji przedstawi wypracowane w formie 

pisemnej stanowisko. Ono zostało przesłane Państwu Radnym w materiałach na dzisiejszą sesję                      

i będziemy później ewentualnie w tym temacie dyskutować. 

Ja pozwoliłem sobie w oparciu o przedstawiony mi materiał przygotować propozycję stanowiska 

Rady Gminy i ta propozycja również w formie pisemnej została Państwu Radnym przekazana.  

Tak więc w następnym punkcie porządku obrad, po wysłuchaniu stanowiska w tej kwestii Komisji 

merytorycznej, będziemy głosować stanowisko Rady.  

Tym samym Państwo Radni wypowiedzą się, czy petycja zostanie uwzględniona, czy też nie.  
 

   04 sierpnia 2022 r. do Przewodniczącego Rady, wpłynęła prośba mieszkanki naszej gminy, 

dotycząca pomocy w uzyskaniu zgody Wójta, na bezpłatny dowóz ucznia do szkoły specjalnej                   

w Częstochowie.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

- Osoba zainteresowana dołączyła załączniki, w których szczegółowo przedstawiła całą sytuację,                         

a następnie w dniu 12 sierpnia br. złożyła  jeszcze do swojej prośby, dodatkowe wyjaśnienia. 

Pisma te były skierowane do rozpatrzenia na wszystkie Komisje Rady Gminy przeze mnie, także                     

w odpowiednim punkcie dzisiejszego porządku obrad – w sprawozdaniach Przewodniczących 

Komisji z pracy w okresie międzysesyjnym – z pewnością Przewodniczący Komisji przedstawią 

rozstrzygnięcia w tym temacie. 
 

 17 sierpnia 2022 r. zgodnie z rozdzielnikiem – do Rady Gminy Wręczyca Wielka wpłynęła 

Informacja z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego – Departamentu Ochrony Zabytków    

w Warszawie, iż Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach budżetu na 2022 rok udzielił 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. Świętego Mikołaja Sanktuarium Matki Bożej Truskolaskiej - dotacji 

w wysokości 74 000,00 zł przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania pn. Truskolasy, kościół                       

pw. Św. Mikołaja,  prezbiterium, konserwacja ściany tęczowej, ściany południowej i filarów. 

Całkowity koszt realizacji tego zadania wyniesie 124 004,00 zł.  
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 17 sierpnia 2022 r. za moim pośrednictwem, wpłynęły do Pana Wójta dwie interpelacje Radnego 

Pana Jakuba Wineckiego. 

Pan Przewodniczący przedstawił:  

-  Jedna z nich nawiązywała do odpowiedzi, jaką otrzymał w związku z zapytaniem dotyczącym 

Rezerwatu Przyrody „Zamczysko” we Wręczycy Małej.  

Radny w interpelacji podniósł, iż odpowiedź jaką uzyskał w temacie „Zamczyska” - nie jest 

prawdziwa. 

Jednocześnie Radny wniósł, aby zaprzestać stosowania niepełnego i wprowadzającego w błąd 

nazywania Rezerwat przyrody „Zamczysko” i we wszystkich publikacjach zacząć używać terminu 

Rezerwat przyrody i zabytek archeologiczny „Zamczysko”, a także, aby umieścić w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego w § 3 ust. 1 pkt 3, dotyczącym stanowiska 

archeologicznego w Grodzisku adnotację o – średniowiecznym grodzisku pierścieniowatym, zgodnie 

z kartą zabytku. 

-  Druga interpelacja Radnego Jakuba Wineckiego dotyczyła niszczenia własności gminy przez 

zalewanie wodami opadowymi z drogi powiatowej – chodzi  o  trasę Grodzisko – Pierzchno - 

Libidza. 

Z interpelacji dowiadujemy się, że mieszkańcy podejmowali na własną rękę próby łatania dojazdu    

do pól,  ale niemal każdy deszcz niszczy ich wysiłki które czynią, ponieważ dalej są zalewane. 

Ponadto rów, do którego odprowadzana jest kanalizacja deszczowa jest gęsto porośnięty i może 

ograniczać odpływ wody.  

Radny, aby zobrazować powagę sytuacji dołączył materiał dowodowy na płycie CD – czyli zdjęcia               

i film zrealizowany przez niego. 

Z informacji jakie posiadam, Pan Radny – na wszystkie interpelacje otrzymał odpowiedź od Pana 

Wójta, ponieważ do wiadomości takowe informacje uzyskałem. 
 

 25 sierpnia 2022 r. od Wojewody Śląskiego, wpłynęła skarga, kierowana do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Gliwicach, za pośrednictwem Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił przedmiot skargi: 

-  W treści skargi,  organ nadzoru wnosi o stwierdzenie nieważności uchwały Nr XXXV/299/21 Rady 

Gminy Wręczyca Wielka z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Wręczyca Wielka oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków,  w części określonej  w:  

§ 2 ust. 3 Załącznika nr 2 do uchwały, 

§ 3 ust. 3, 4, 5 i 7 Załącznika nr 2 do uchwały, 

§ 4 Załącznika nr 2 do uchwały, 

jako sprzecznej z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie 

zbiorowym. 

Kwint esencją wniesienia skargi jest to, iż w ocenie organu nadzoru, niektóre postanowienia 

Załącznika nr 2 do uchwały, czyli warunki i zasady korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem jest Gmina Wręczyca Wielka – stanowią przekroczenie delegacji ustawowej. 

            Szczegółowe uzasadnienie - z całym wywodem prawnym - Państwo Radni otrzymaliście drogą 

elektroniczną do wiadomości i myślę, że każdy z Państwa się w tym temacie zapoznał. 

     Ponieważ skarga była kierowana za pośrednictwem Rady Gminy – oczywiście wraz z odpowiedzią 

na skargę – cała dokumentacja została przesłana do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego                      

w Gliwicach. 

 
 

 31 sierpnia 2022 r. - drogą e-mailową, adresowane do Prezydentów, Burmistrzów i Wójtów oraz 

Radnych Rad Miejskich i Gminnych - wpłynęło stanowisko Związku Gmin Śląska Opolskiego wobec 

ogromnych cen za energię elektryczną dla miast, gmin i instytucji komunalnych, które zostały                      

w ofertach przetargowych zaproponowane przez państwowe koncerny energetyczne. 
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Pan Przewodniczący oznajmił: 

               -  Treść stanowiska Państwo Radni znają, ponieważ sprawa była opiniowana na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej, także w sprawozdaniu Pana 

Przewodniczącego Komisji z pewnością będzie uwzględniona opinia Komisji co do omawianej 

kwestii. 
 

 31 sierpnia 2022 r. wpłynęło od Wójta Gminy Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy                           

za I półrocze 2022 roku, na które składa się: 

- Zarządzenie Nr 102/2022 Wójta Gminy Wręczyca Wielka z dnia 29 sierpnia 2022 r. w sprawie 

przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku; 

- Zarządzenie Nr 103/2022 Wójta Gminy Wręczyca Wielka z dnia 29 sierpnia 2022 r. w sprawie 

przyjęcia informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej; 

- Zarządzenie Nr 104/2022 Wójta Gminy Wręczyca Wielka z dnia 29 sierpnia 2022 r.  w sprawie 

przyjęcia informacji o przebiegu wykonania planów finansowych gminnej instytucji kultury                            

za I półrocze 2022 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził: 

 -  Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za I półrocze zostało Państwu Radnym niezwłocznie 

drogą elektroniczną przekazane i było przedmiotem analizy na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej.  
 

 05 września 2022 r. do Wójta Gminy i Rady Gminy z Sołectwa Pierzchno wpłynęły wnioski 

mieszkańców wraz z protokołem z zebrania wiejskiego. 

Pan Przewodniczący oznajmił: 

-  Państwo Radni również otrzymali korespondencję drogą e-mailową do wiadomości, ponieważ tutaj 

organem właściwym do rozpatrzenia wniosków będzie Wójt Gminy Wręczyca Wielka. 
 

 13 września 2022 r. do Rady Gminy wpłynęło pismo – prośba, cytując za podmiotem wnoszącym, 

czyli Ludowym Klubem Sportowym AMATOR GOLCE: „o urealnienie kosztów związanych                      

z użytkowaniem obiektu  w Truskolasach do poziomu pozwalającego na korzystanie z niego klubom 

piłkarskim z terenu Gminy Wręczyca Wielka”.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował:  

- Pismo Klubu zawiera obszerne uzasadnienie, z którym Państwo Radni zostali również zapoznani, 

ponieważ zostało drogą elektroniczną przekazane do Państwa wiedzy, jak również było przedmiotem 

ostatniego posiedzenia Komisji Budżetowej oraz Polityki Społecznej. 

Żeby nie powielać informacji – jakie Komisje zajęły w tej kwestii stanowisko – poczekamy                                        

na sprawozdanie Przewodniczącego Komisji, które będzie przedstawiał w kolejnym z punktów 

dzisiejszego porządku obrad.   
 
 

 W dniu 26 września 2022 r. do Rady Gminy wpłynął wniosek o naprawę drogi – ul. Tęczowej                    

we Wręczycy Wielkiej – o doprowadzenie do odpowiedniego stanu technicznego. 

Pan Przewodniczący oznajmił: 

- Państwo Radni otrzymali wniosek do wiadomości drogą elektroniczną, także z pewnością zapoznali 

się Państwo z tym wnioskiem. 

Generalnie, jeżeli chodzi o ten wniosek – wnioskodawca zwraca się o utwardzenie lub jakąkolwiek 

naprawę, czy też wyrównanie ulicy i liczy na to, że ta naprawa znajdzie się w budżecie gminy,                 

który będzie realizowany. 

   W tym miejscu - abstrahując od tego akurat wniosku - chciałbym jeszcze raz zaznaczyć, że zgodnie 

z procedurą uchwalania budżetu gminy, wszelkie wnioski o uwzględnienie jakichkolwiek zadań 

inwestycyjnych na rok następny, które mają być robione - powinny być składane w terminie                                

do 30 września do Wójta Gminy, który przygotowuje projekt budżetu. 
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Jak Państwo czytaliście we wniosku – mieszkańcy podają, iż opóźnienia w budowie domu wynikały 

z tego, iż żaden z fachowców, a w szczególności w okresie jesienno-zimowym nie mógł dojechać do 

tej budowy, tego domu, który Ci Państwo zaczęli.  

Jeżeli chodzi o błoto, które na tym terenie, tej drogi było – nie można było do tej posesji dojechać. 

Takim najważniejszym argumentem naprawy tej drogi wnioskodawcy podają sytuacje, kiedy będzie 

trzeba wezwać Straż Pożarną czy Pogotowie, albo inne służby, te, które ewentualnie musiałyby 

dojechać na miejsce. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant kontynuował wypowiedź: 

-  Szanowni Państwo – nie wiem jakie jest Państwa zdanie na ten temat. Moje zdanie jest takie,                     

iż wniosek, który Ci Państwo przedstawili leży w kompetencji Wójta, ponieważ, po pierwsze -                     

to Wójt jest organem wykonawczym Gminy i realizuje zadania przy pomocy Urzędu Gminy,                          

a po drugie – jest to typowy wniosek do budżetu, ponieważ jego realizacja pociąga za sobą skutki 

finansowe. 

Mam nadzieję, że Wójt w jakiś sposób uwzględni to w budżecie przyszłorocznym i będzie                             

to realizowane. 

Niemniej jednak, mam takie pytanie do Państwa – czy macie Państwo jakieś inne zdanie w tym 

temacie?  Jeżeli Państwo macie, to prosiłbym o wypowiedzi, ponieważ musimy odpowiedzieć tym 

Państwu  na wniosek, albo przekazać ten wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 

 

Głos w dyskusji zabrali:  
 
 

Radny Pan Robert Broś: 

- Właściwie to chciałbym poprosić może tutaj Pana Wójta o zajęcie stanowiska, ponieważ tam też                

w tym piśmie – jednym z nich, bo Pan Przewodniczący powiedział o jednym, natomiast tam jest też 

druga rodzina, które już też mieszka przy tej ulicy – gdyby Pan Wójt mógł się odnieść też do tego 

pisma. W szczególności chciałbym spytać, czy tutaj mamy tylko problem ten, że potrzebne są finanse 

na wyrównanie, czy jakiekolwiek utwardzenie tej drogi, czy również tam jest jakiś problem 

techniczny w sensie takim, że ta droga jest zbyt wąska i tam należy również jakby przy 

przygotowywaniu jakiegokolwiek projektu na utwardzenie tej drogi, potrzebne będzie na przykład 

uzyskanie zgody,  czy odkupienie od innych właścicieli działki gruntu na poszerzenie tej drogi. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proszę Państwa, zanim Pan Wójt odpowie, ja jeszcze chciałbym dodać, iż w dniu dzisiejszym,                 

czyli 27 września, wpłynęło drugie pismo, dotyczące tej samej sprawy – o utwardzenie i naprawę 

drogi gminnej ul. Tęczowej. Forma i kwint esencja tego pisma jest w zasadzie taka sama jak pisma 

wcześniejszego. Myślę, że tutaj Pan Wójt odpowiadając, w jakiś sposób ukierunkuje nas co do 

ewentualnych kroków na przyszłość w tym temacie.  
 

Radny Pan Jakub Winecki Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

- Panie Przewodniczący chciałem zwrócić uwagę, że ta sprawa była już na Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w postaci skargi na bezczynność Pana Wójta i rozstrzygnięcia były przedstawiane                               

na posiedzeniach sesji, jak i komisji. Także myślę, że ponowne rozpatrzenie przez moją komisję                    

nie jest zasadne. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Rozumiem. Panie Wójcie prosiłbym o zabranie głosu w tym temacie. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Szanowna Rado, rzeczywiście biorąc pod uwagę przepisy budowlane, nie mamy wystarczającej 

szerokości do tego, żeby złożyć projekt, przygotować dokumentację i uzyskać pozwolenie na budowę 

takiej drogi. To jest jedna rzecz.  

Druga rzecz – koszty związane z wygenerowaniem odszkodowań za pozyskanie gruntu pod tą drogę, 

na pewno będą duże, ponieważ jest to dość długi odcinek drogi. On zaczyna się od Sportowej aż do  

ulicy Podgaj. Przy pełnej szerokości, to na pewno te odszkodowania będą wysokie i trzeba by                      

je zaprojektować w budżecie. 
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Ja rozumiem, że te dwa domy się tam budują i że te domy będą powstawać, niemniej jednak teren 

przeznaczony pod zabudowę był znany właścicielom w momencie, kiedy rozpoczynali budowę i ta 

droga nie jest zniszczona, tylko ona po prostu zawsze taka była. 

Tak naprawdę Gmina będzie być może zobligowana do tego, aby zwrócić się do właścicieli.                          

Nie wiemy, czy wszyscy właściciele tych gruntów będą chcieli pokryć koszty związane z geodetą                         

i wydzieleniem części swojego gruntu pod teren drogi.    

Jeżeli chodzi o sam dojazd, czy zapewnienie bezpieczeństwa – powiem tak – odcinek wstępny,                 

czyli od drogi Sportowej, na krótkim odcinku chyba 20. kilku metrów mamy 6. metrowy, potem jest 

to ok. 3-4 metrów szerokości. 

Samą naprawę drogi, nawierzchni - do tej pory robiono chociażby z destruktu, który zbieraliśmy                      

z nakładek asfaltowych. Od jakiegoś czasu uznane jest to jako odpad i tego stosować nie można. 

Więc do powstania tej drogi, jest przede wszystkim czas na sprawy formalne dość długi i ja o tym 

informuję wnioskodawców, którzy przychodzą na spotkania i te informacje mają – no jak widać  po 

kolejnych pismach, dalej nie jest to wiarygodne.  

Więc w moim zakresie, w zakresie Rady – uważam, że już wszystkie sprawy zostały w tym zakresie 

wyczerpane do momentu, kiedy rzeczywiście nie będziemy mieli prawa własności gruntu, nie mamy 

szans na uzyskanie pozwolenia na budowę tej drogi. 

Co do remontów – będziemy się nad tym zastanawiać. Nie mówię, że problem jest 

nierozwiązywalny, tylko że mamy problem z samymi możliwościami prawnymi w wykonywaniu 

tych prac. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

-  Proszę Państwa, tutaj dalsze deliberowanie nad tym tematem wydaje mi się bezsensowne, 

ponieważ należy tutaj w tym momencie poddać pod głosowanie sprawę wniosku o naprawę ulicy 

Tęczowej – tych dwóch wniosków w zasadzie. 

 Zgodnie z kompetencją należy to do właściwości Wójta i taką mam propozycję, abyśmy takie 

stanowisko Rady przegłosowali. Czy są jakieś inne wnioski w tym temacie? 
 
 

 

Innych wniosków i propozycji nie zgłoszono. 
 

 
 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie: 

przekazanie wniosków o naprawę drogi – ul. Tęczowej we Wręczycy Wielkiej wg właściwości 

Wójtowi Gminy Wręczyca Wielka.   

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 

 

Głosowanie imienne nr 3 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”,                      

1 „wstrzymujący się”) zajęła stanowisko, aby przekazać wnioski mieszkańców o naprawę drogi 

– ul. Tęczowej we Wręczycy Wielkiej wg właściwości – do Wójta Gminy Wręczyca Wielka.   
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, iż były to wszystkie pisma, które były 

kierowane do Rady Gminy. Jeśli chodzi o ich treści, zostały Państwu Radnym przekazane drogą 

elektroniczną.  

 

Następnie o głos poprosił: 
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Radny Pan Jakub Winecki informując: 

-  W sprawie pisma, interpelacji dot. zalewania działki gminnej wodą z drogi powiatowej – chciałem 

jedno sprostowanie – nie otrzymałem stanowiska Pana Wójta. Korespondencja która do mnie dotarła, 

to była jedynie prośba Pana Wójta do Starostwa o zajęcie stanowiska. 

Otrzymałem stanowisko z Powiatowego Zarządu Dróg, natomiast nie otrzymałem stanowiska Pana 

Wójta. Ta korespondencja do mnie nie dotarła i nie wiem jak się sprawa zakończyła. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński, odnosząc się do wypowiedzi Radnego poinformował: 

- Zgodnie z kompetencją wniosek został przesłany do Zarządu Dróg w Powiecie i ta jednostka jako 

władający, jako inwestor realizujący tą inwestycję wysłał odpowiedź, która jest tożsama z tym,                   

co jest w tym piśmie przygotowanym w odpowiedzi przez Zarząd Dróg Powiatowych w Kłobucku.  

Tak jak wskazują tam fachowcy, którzy przygotowali projekt i realizowali tą budowę, obliczenia                      

są na deszcze naturalne, czyli takie które występują dość często. Przy ulewnych deszczach                           

to odwodnienie się nie sprawdza. Na ten moment jeszcze nie było okazji, ale myślę, że będę                                

w najbliższym czasie mógł porozmawiać z Panem Starostą i zaproponować rozwiązanie, które 

chcielibyśmy wprowadzić w ramach inwestycji, przy tej inwestycji, ale na ten moment mam zbyt 

mało informacji, żeby udzielić konkretnej odpowiedzi co do dalszego postępowania w tej sprawie. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Panie Wójcie, w ramach kompetencji... - ustawa prawo wodne, jasno mówi, że za rozstrzygnięcie 

stosunków wodnych, czyli fakt zalewania działki sąsiedniej – jest odpowiedzialny Pan Wójt.  

Czyli ta kompetencja, uważam, że nie jest wystarczająca, żeby można było przekazać, że zdanie 

Powiatowego Zarządu Dróg jest tutaj rozstrzygające. 

Chciałbym się odnieść jeszcze do tego, że te założenia projektowe, czyli ta odpowiedź, którą 

otrzymałem od Powiatowego Zarządu Dróg i projektanta, nie zawierają obliczeń z jego strony. 

Ja ze swojej strony takowe obliczenia normowe jak najbardziej zawarłem. Deszcz nawalny                           

w postaci 126 litrów na 1 ha w przeciągu 5 minut, dają według moich obliczeń – rzędu 13-15 cm 

wody. To się zdarza przy każdym deszczu. Materiał dowodowy który załączyłem – śmiem twierdzić,                    

że potwierdza jednak moje stanowisko. Dlatego tutaj uważam sprawę nie za zakończoną, tylko                    

te stosunki wodne zostały zakłócone i za ich naprawę Panie Wójcie jest odpowiedzialny Pan. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Ja potwierdzam, że jestem odpowiedzialny, ale wprowadzę to w momencie ostateczności, czyli 

kiedy nie dojdziemy do porozumienia. Myślę, że najpierw należy za zgodą dobrego sąsiedztwa                    

i współpracy ze Starostwem i Zarządem Dróg wypracować pewne rozwiązania, które ewentualnie 

przy niewielkich nakładach mogłyby zakręt tej drogi wyposażyć w urządzenia pozwalające 

odprowadzić wody opadowe bez naruszania tak jakby konstrukcji drogi, ale nie rozmawiałem jeszcze                 

z Panem Starostą na ten temat. Jeżeli wszystkie możliwości nasze i Starostwa względem wykonania 

tej inwestycji się wyczerpią – no to jest to jedna z dróg postępowania, jeżeli chodzi o zgłoszenie 

zakłócenia stosunków wodnych. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Ta sprawa już jest rozpatrywana po raz drugi. Jeżeli jeszcze raz będzie odpowiedź w postaci,                    

że wszystko jest ok., gdzie i sami mieszkańcy przedstawiają..., że deszcze..., no nie wiem..., chyba                    

że każdy deszcz jest nawalnym..., każdy deszcz powoduje zalewanie działki sąsiedniej. 

Więc odpowiedź, że jest ok? Przedstawiam materiały, że nie jest ok. Także bardzo bym prosił, 

żebyśmy się traktowali poważnie. Ta sprawa dla mieszkańców Grodziska jest ważna. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Ja myślę, że my się traktujemy poważnie, bo nie widzę tutaj żadnego braku powagi, jednak nie mam 

kompetencji, zdolności, umiejętności i uprawnień do tego, żeby podważać jakiekolwiek decyzje 

fachowców, którzy wypowiadają się w swoich branżach. Więc jeżeli ta odpowiedź nie jest 

satysfakcjonująca dla Radnego, bo nie ma wyliczeń, po prostu zwrócimy się o to, aby takie 

wyliczenia zostały przedstawione, aczkolwiek myślę, że w projekcie budowlanym one uwzględnione 

były. 
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Jak będę miał możliwość, porozmawiam z Panem Starostą, z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych i być może uda nam się wprowadzić takie rozwiązania, które ten problem wyeliminują, 

bez konieczności wszczynania procedur administracyjnych, które są przede wszystkim długotrwałe,      

a myślę, że nie na tym polega sprawa, żeby przez następne kilka lat ten problem dotyczył naszych 

mieszkańców. 
 

Na tym dyskusja została zakończona. 

 

Ad. 5 

           Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    
          

           Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy zostały złożone sprawozdania z pracy Komisji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

1)  Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jakub Winecki złożył sprawozdanie                      

z pracy Komisji w okresie międzysesyjnym (na posiedzeniu w dniu 08 września 2022 r.). 
 

Pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zaproponował, aby przed poddaniem pod 

głosowanie całego sprawozdania, przegłosować wypracowane przez Komisję Skarg, Wniosków                                      

i Petycji stanowisko odnośnie petycji dotyczącej utworzenia młodzieżowej Rady Gminy. 

To stanowisko było przedstawione przez Przewodniczącego Komisji.  
        

Głos zabrał:  
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Żerdziński: 

- Uważam, że w tym stanowisku było jednoznacznie powiedziane, że ze względów formalnych nie 

można..., dlatego uważam, że bezsensowne jest nasze głosowanie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Ale stanowisko musi być przegłosowane. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Żerdziński: 

- Ale jeżeli przegłosujemy za tak, a prawnie nie będziemy mogli… 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Stanowisko  Komisji  jest  jednoznaczne, że  nie  ma  możliwości  utworzenia.  Bardzo  prosiłbym    

o odczytanie stanowiska Komisji, które zostało wypracowane. 
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jakub Winecki: 

- Postanawia nie uwzględnić petycji dotyczącej utworzenia młodzieżowej Rady Gminy, 

zarejestrowanej pod numerem OSO.152.5.2022. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

-  Proszę Państwa, to  stanowisko  jest  jasne  i  jeżeli  załóżmy  ktoś  z  Państwa  nie  będzie  chciał 

takiego  stanowiska  przyjąć  jako  swoją  wykładnię  w  tym  temacie,  to  nie będzie głosował, a kto 

z Państwa Radnych jest za, zagłosuje „za”.  Proszę o przegłosowanie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie Stanowisko, wypracowane 

przez Komisję Skarg i Wniosków w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia 

młodzieżowej Rady Gminy, celem przyjęcia przez Radę Gminy  jako stanowisko Rady Gminy. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 4 – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”,                      

1 „wstrzymujący się”), w oparciu o propozycję przedstawioną przez Komisję Skarg, Wniosków 

i Petycji, zajęła stanowisko w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia młodzieżowej 

Rady Gminy w brzmieniu: 
 

STANOWISKO 

Rady Gminy Wręczyca Wielka  

z dnia 27 września 2022 r. 
 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia młodzieżowej Rady Gminy 
 

      Na podstawie art. 18 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  (Dz. U.                           

z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.) w zw. z § 22 ust. 2 pkt 2 oraz § 90 ust.1 pkt 2 Statutu Gminy 

Wręczyca Wielka (t.j. Dz. Urz. Woj. Śl. z 2020 r. poz. 7127)  
 

Rada Gminy Wręczyca Wielka  

przyjmuje następujące stanowisko: 
 

Postanawia nie uwzględnić petycji dotyczącej utworzenia młodzieżowej Rady Gminy, 

zarejestrowanej pod numerem OSO.152.5.2022 (data wpływu do Urzędu Gminy Wręczyca Wielka: 

02 sierpnia 2022 r.)  

Uzasadnienie 
 

W dniu 2 sierpnia 2022 r. do Biura Rady Gminy Wręczyca Wielka wpłynęła petycja                           

o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. Petycja opatrzona została datą 22 lipca 2022 r. Do petycji 

autor załączył projekt statutu Młodzieżowej Rady Gminy. 

Przewodniczący  Rady Gminy Wręczyca Wielka działając na podstawie § 87  Statutu Gminy 

Wręczyca Wielka z dnia 27 września 2018 r. z póź. zm. (t.j. Dz. Urz. Woj. Śl.  z 2020 r. poz. 7127) 

skierował petycję do rozpatrzenia przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji. 

Zgodnie z § 89 ust. 4 pkt. 2 Statutu Gminy Wręczyca Wielka, Komisja przygotowuje stanowisko                          

w sprawie rozpatrzenia petycji, które przedstawia na najbliższej sesji Rady. 
 

Zgodnie z przepisem art. 5b ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

(Dz. U. z 2022 r. poz. 559 z późn zm.), rada gminy może wyrazić zgodę na utworzenie młodzieżowej 

rady gminy między innymi na wniosek podmiotów reprezentujących zainteresowane środowiska,                   

w szczególności: 

a)   organizacji pozarządowych lub podmiotów określonych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia                  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U.                            

z 2020 r. poz. 1057 oraz z 2021 r. poz. 1038, 1243, 1535 i 2490), działających na terenie danej 

gminy, 

b)    samorządu uczniowskiego lub samorządu studenckiego z terenu danej gminy. 
 

Petycja z dnia 22 lipca 2022 r. (data wpływu do Urzędu Gminy Wręczyca Wielka -                               

2 sierpnia 2022 r.) została złożona przez osobę występującą indywidualnie.  
 

     Autor petycji nie zalicza się do podmiotów, o których mowa w art. 5 b ust. 2 ustawy                          

o samorządzie gminnym, nie jest bowiem podmiotem reprezentującym zainteresowane środowiska,  

w szczególności nie wykazał, by działał w imieniu organizacji pozarządowych, podmiotów 

określonych w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, jako 

przedstawiciel samorządu uczniowskiego albo samorządu studenckiego. 

     Z petycji wynika, iż jej autor nie zamieszkuje na terenie Gminy Wręczyca Wielka.  Zgodnie  

z przepisem art. 5 b ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym wnioskodawcą w sprawie utworzenia 

młodzieżowej rady gminy mogą być podmioty reprezentujące zainteresowane środowiska,                 

w szczególności: organizacje pozarządowe, podmioty określone w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, samorząd uczniowski lub 

samorząd studencki, ale działające lub pochodzące z terenu danej gminy - w tym przypadku 

Gminy Wręczyca Wielka. 
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Z uwagi na niespełnienie przez autora petycji wymogów formalnych, wynikających                

z art. 5 b ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym - petycja nie może zostać uwzględniona. 

           Ponadto oczywistym jest, iż działanie młodzieżowej rady gminy wiązać się będzie                   

z nakładami finansowymi. Autor petycji nie przedstawił propozycji  co do zasad ponoszenia przez 

Gminę kosztów funkcjonowania młodzieżowej rady gminy. 
 

W tym stanie rzeczy, Rada Gminy Wręczyca Wielka, biorąc pod uwagę Stanowisko 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 8 września 2022 roku, postanawia nie uwzględnić 

petycji dotyczącej utworzenia młodzieżowej Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek w dalszej kolejności poddał pod głosowanie przyjęcie 

całego Sprawozdania z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w okresie międzysesyjnym. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 5 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 3 do protokołu) 
 

2)  Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Paweł Kocik złożył sprawozdanie z pracy 

Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym                         

(na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 15 września 2022 r.). 
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 6 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetowej i Komisji Polityki 

Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 4 do protokołu) 
 

 

3)  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Małgorzata Zatyka złożyła sprawozdanie z pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym  (na posiedzeniu Komisji w dniu                         

16 września 2022 r.). 
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 
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Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 7 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                       

w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 5 do protokołu) 
 

 

Ad.6. 
 

          Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
 

          Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z działalności w okresie                         

od ostatniej sesji zwyczajnej, tj.  29 czerwca 2022 r. do 27 września 2022 r. 
 

Pytań do Pana Wójta w związku z przedstawioną informacją nie zgłoszono, wobec czego została 

przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana pod głosowanie.  
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 8 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”,  0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
 

 (informacja – załącznik nr 6 do protokołu) 

 

Ad. 7. 
            

           Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od ostatniej sesji 
 

 

           Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z realizacji uchwał i wniosków                    

za okres od  29 czerwca 2022 r. do 27 września 2022 r. 
 

Na zakończenie swojego wystąpienia Wójt Gminy zwrócił się do zgromadzonych i mieszkańców: 

-   Teraz najważniejszy komunikat, bo sytuacja w naszej gminie zdarzyła się po raz drugi, ale widać, 

że jest to taka tendencja, jak gdyby rozwojowa, a tendencja bardzo niebezpieczna. 

W dniu 21 września 2022 r. złożono zawiadomienie do Prokuratury o możliwości popełnienia 

przestępstwa w zakresie nielegalnego składowania odpadów w miejscowości Wręczyca Mała. 

     Szanowni Państwo Radni, Pani Sołtys, przede wszystkim korzystając z mediów – apel do naszych 

mieszkańców.  

Pojawiło się kolejne wysypisko materiałów niebezpiecznych, śmieci niebezpiecznych na terenie 

gminy Wręczyca Wielka. Transport odbywał się, z tego co wiem od mieszkańców, w nocy. 

Przyjechało ok. 8. TIR-ów tych materiałów, zostały składowane.  
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Nie jesteśmy w stanie upilnować całej gminy, więc apel, który kieruję do mieszkańców gminy,                     

do Radnych i Sołtysów, polega na tym, aby uczulić wszystkich na to, kto gdzie jeździ, jak przejeżdża, 

szczególnie jeżeli są to transporty nocne. 

Taka sytuacja z magazynowaniem niebezpiecznych materiałów ma też miejsce w gminach 

sąsiednich, co oznacza, że tereny wiejskie stały się takim dobrym terenem do upłynnienia śmieci, 

odpadów i materiałów niebezpiecznych pochodzących spoza terenu gmin i są tu dowożone. 

Także jeżeli będą takie zauważalne gdzieś ruchy, szczególnie wieczorami, drogi przy polach, leśne, 

przy byłych terenach produkcyjnych, po rolniczych, szczególnie tam gdzie są jakieś hale 

magazynowe i tutaj uczulamy, że jeżeli ktoś się zgłosi i mamy halę do wynajęcia, to dobrze jest 

sprawdzić jako mieszkaniec, czy ta firma rzeczywiście przewozi materiały, które wnioskowała                       

w umowie, czy przywozi inne. 

Należy pamiętać, że konsekwencje finansowe usuwania tych zanieczyszczeń, będą spoczywały na 

właścicielach gruntu, więc czasami iluzoryczny jakiś dochód i zarobek może się okazać wielką 

katastrofą finansową. 

Pamiętacie Państwo sprawę sprzed bodajże 2 lat, tutaj we Wręczycy Wielkiej, teraz takie 

niebezpieczne materiały zostały przywiezione na teren naszej gminy, w miejscowości Wręczyca 

Mała. 

Wszystkie służby zostały już o tej kwestii powiadomione i złożyliśmy doniesienie do Prokuratury. 

Przede wszystkim dlatego, że ten złożony materiał w dość niebezpieczny sposób paruje, co może 

doprowadzić, mamy obawy co do tego, że może dojść do samozapłonu. Poza już zapachami 

oczywiście bardzo niekorzystnymi, został składowany w bezpośrednim pobliżu lasów, gdzie jest 

zlokalizowana i duża firma produkcyjna i lokale mieszkalne, więc zagrożenie jest naprawdę realne                    

i bardzo niebezpieczne. 

Dlatego prosimy o zgłaszanie wszelkich takich podejrzeń, gdzie ewentualnie jeżeli ktoś zauważy,                      

że takie materiały są wywożone i składowane.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Wójta Gminy z zapytaniem: 

- Ponieważ jest to informacja z realizacji uchwał i wniosków, Panie Wójcie, ponieważ na dzień 

dzisiejszy - z tego co się orientuję, nie zakupiono opału do szkół, a okres grzewczy można 

powiedzieć jest już „za pasem” - jak wygląda sytuacja na dzień dzisiejszy. Prosiłbym, aby Pan 

poinformował co dalej w tym temacie, czy są ewentualnie jakieś ruchy, które doprowadziłyby do 

tego, by zakup tego opału nastąpił, bo jednak tych szkół parę mamy w gminie, a na dzień dzisiejszy 

nie jesteśmy zabezpieczeni w opał. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński poinformował: 

- Sytuacja wygląda następująco – dyrektorzy placówek oświatowych wystąpili do PGG i do 

Węglokoksu i wiem, że może nie w 100. % , ale w jakimś stopniu zabezpieczony zostanie opał, 

możliwość zakupu tego opału dla naszych placówek. Czekamy także na rozwiązania, o których mówi 

się ostatnio od strony rządowej, czyli pewności zabezpieczenia tego opału dla tzw. odbiorców 

wrażliwych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Mam taką prośbę, jeżeli będzie coś już wiadomo w tej sprawie, prosiłbym o poinformowanie 

wszystkich Radnych drogą e-mailową w tym temacie, z tego względu, że było dużo zapytań jeżeli 

chodzi o mieszkańców.  
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Dobrze. 
 

Innych pytań do przedstawionej informacji z realizacji uchwał i wniosków nie zgłoszono, wobec 

czego została poddana przez Przewodniczącego Rady Gminy pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

 



-  15  - 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 0 
 

Głosowanie imienne nr 9  – załącznik nr 2 do protokołu 

 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,           

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z realizacji uchwał i wniosków                      

w okresie międzysesyjnym. 
 

(informacja – załącznik nr 7 do protokołu) 

 

 (O godz. 13.24 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minut przerwy. 

Sesja została wznowiona o godz. 13.42) 

 
Ad. 8.     
          

           Wnioski. 
 

        

           W ramach niniejszego punktu, jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy                   

Pan Marek Prubant, który poinformował, że odbyło się zebranie sołeckie w m. Kalej i chciałby 

zgłosić 3 wnioski, a mianowicie: 

1)  Jeżeli chodzi o ulicę Torową – chodzi o wjazd z ulicy Wręczyckiej na ulicę Torową. Ponieważ 

jest to ulica szutrowa, przy samym wjeździe, przez szybki wyjazd na drogę – w momencie robią się 

dziury. Jest wniosek mieszkańca, aby 5-10 metrów położyć asfaltu, wtedy się sprawa w jakiś sposób 

rozwiąże; 

2)  Wniosek mieszkańców ulicy Brzozowej o częściowe utwardzenie tej drogi. Może nie całą, tylko 

częściowo, z tego względu, że część tej drogi już jest utwardzona, część tej drogi jest nie utwardzona, 

ponieważ nie była zabudowana. Obecnie jest zabudowana w tej części od strony cmentarza; 

3)  Wniosek – jeżeli chodzi o ulicę Jasnogórską w Kalei. Ulica Jasnogórska od ulicy Dworskiej                                                   

w kierunku wschodnim jest praktycznie wytyczona, ponieważ mieszkańcy zrobili podział                                

i  przekazali na Gminę działki pod drogę, została jedynie jedna działka. Z tego co przekazano mi,                 

ten mieszkaniec się nie godzi na przekazanie Gminie, niemniej jednak w planie przestrzennego 

zagospodarowania ta droga jest ujęta. Chodzi o tą jedną działkę, aby po prostu dokonać podziału                    

i odszkodowania w kierunku tego mieszkańca, z tego względu, że ta droga w zasadzie łączy się           

z ulicą Ogrodową i daje przepustowość większą dla całego osiedla. 
 

Ponadto Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Wójta Gminy z pytaniami, które również padły 

na zebraniu wiejskim:  

-  Jakie są rokowania jeżeli chodzi o realizację inwestycji w postaci budowy przedszkola wraz ze 

żłobkiem w Kalei. Z tego co się orientuję, środki są przydzielone, niemniej jednak jaki będzie dalszy 

tok postępowania w tym temacie? 

-  Taka sama sytuacja - jeżeli chodzi o ulicę Ogrodową. Ponieważ były pytania odnośnie tej ulicy, 

odpowiedziałem zgodnie z sytuacją jaka zaistniała. Mianowicie jeśli chodzi o ulicę Ogrodową – 

zostały przydzielone środki w kwocie 3 mln zł na realizację tej inwestycji. Jakie są rokowania na 

realizację tej inwestycji i dalsze postępowanie Gminy w tym kierunku? 
 

Radna Pani Barbara Bogus: 

- Korzystając z okazji, że jest Pan Starosta, chciałam zapytać o chodnik – czy jest w planach ten 

chodnik w Borze Zapilskim przy drodze powiatowej i czy będzie naprawiona przed zimą ta droga na 

Borze Zapilskim, która jest też powiatowa, bo ona opadła na pewnym odcinku, już ponad rok - nic się 

z tym nie robi. 
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Radny Pan Artur Klorek: 

- Panie Wójcie, rozmawiałem z mieszkańcami i mam taki wniosek o doświetlenie, czyli założenie 

jeszcze lamp, ewentualnie kiedy będą brane pod uwagę – założenie, montaż lamp na ulicy 

Słonecznej. Sama nazwa mówi, że powinno być słonecznie, ale wieczorem brakuje tam lamp;  

- Tutaj już nie ma Pani reprezentującej naszą Policję - zgłaszam cały czas ulicę Długą – że jest za 

szybka ulica. Szkoda, ale myślę, że będę miał okazję żeby się z nią spotkać i jej to zasygnalizować; 
 

- Chciałem też się spytać o rokowania odnośnie kanalizacji, jaki jest dalszy plan, bo wiem, że zostały 

przydzielone środki na budowę II etapu w naszej miejscowości i kiedy ewentualnie to się rozpocznie.                                              

Na jakim etapie jest ta sprawa. 
 

Radna Pani Urszula Zomerfeld: 

- Korzystając z obecności Gości zaproszonych ze Starostwa Powiatowego – rzeczywiście w miesiącu 

wrześniu, koniec sierpnia, odbywały się zebrania wiejskie w poszczególnych miejscowościach.                       

Na niektórych Pan Wójt był obecny, natomiast jest kilka wniosków mieszkańców dotyczących spraw, 

które kierujemy do Powiatu. 

-  Pierwsza sprawa, to przepusty w drogach. Tutaj głównie Piła Pierwsza, Zamłynie. Piła Pierwsza – 

tam kilka gospodarstw, które były bardzo w tym roku zalewane. 

Truskolasy ul. Dębieczna – też na ostatnim zebraniu mieszkańcy zgłaszali taki problem; 

-  Z Piły Pierwszej - wniosek mieszkańców o dokończenie budowy chodnika w m. Piła Pierwsza; 

-  Przypominamy się również, bo wniosek mieszkańców był już kilkukrotnie zgłaszany -  Truskolasy 

ul. Dębieczna, też prośba o remont, modernizację tej drogi powiatowej; 

-  Truskolasy  ul. Jesienna – to już jest droga gminna, natomiast to jest droga szutrowa i też jest 

prośba mieszkańców o załatanie takich dwóch ogromnych dziur.  

Tutaj też - może taki pomysł na najbliższe posiedzenia Komisji – aby zastanowić się nad tym, czy nie 

można byłoby powołać – nazwijmy to – takiej brygady, która byłaby odpowiedzialna za takie 

szybkie, bieżące naprawy. Być może to byłyby niższe koszty związane z bieżącymi remontami, 

takich drobnych rzeczy. 

A dwa – to od wniosku mieszkańca do naprawy np. takiej dziury – nie trzeba byłoby wszczynać całej 

procedury, bo to byłyby np. 2-3 osoby z takimi podstawowymi narzędziami, które mogłyby działać 

na bieżąco, a niekoniecznie mieszkańcy musieliby kilkukrotnie zgłaszać, myśląc, że nic się w tej 

sprawie nie dzieje, a informacja z Gminy jest taka, że procedury jednak trwają. Więc można byłoby 

to przemyśleć, przeliczyć, być może koszt takich remontów byłby o wiele niższy. 
 

Sołtys Sołectwa I Wręczyca Wielka Pani Maria Polak: 

-  Chciałabym prosić Pana Wójta o zasypanie dziur na ulicy Strażackiej. Był remont przeprowadzany, 

ale końcówka jest w tragicznym stanie. Pan Wójt tam przejeżdżał i zna tą sprawę; 

-  Druga sprawa - w imieniu organizacji pozarządowych, działających we Wręczycy Wielkiej, 

chciałam prosić Pana Wójta o większe pomieszczenie dla potrzeb ich działalności. Np. Koło 

Emerytów liczy 230 członków, a zajmujemy pomieszczenie 10 m
2
 w Gminnym Ośrodku Kultury                          

i inne organizacje także. 

Nie możemy się spotkać, przyjdzie poniedziałek – 4 osoby z Zarządu plus 2 członków, reszta stoi na 

korytarzu i czeka. Chcieliby też sobie usiąść, porozmawiać, wypić herbatę. 

Serdecznie proszę, może Pani Dyrektor GOK-u jakieś pomieszczenia wygospodaruje, żeby były 

większe i żebyśmy się mogli faktycznie spotkać. Tu mówię o różnych organizacjach, nie tylko o Kole 

Emerytów. Są pomieszczenia w GOK-u, które nie są zagospodarowane, jest osobne wejście.          

Tam też by można to przyznać, ale wiem, że Pan Wójt na pewno powie, że nie ma takiej możliwości.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Skoro Pani ma już odpowiedź Pana Wójta, to dlaczego Pani pyta? 
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Sołtys Sołectwa I Wręczyca Wielka: 

- Bo ja znam odpowiedź byłego Dyrektora GOK-u. W 2013 roku poszłam do niego z prośbą, żeby 

nam udostępnił te pomieszczenia, to powiedział mi, że będzie tam Izba Pamięci Narodowej.                                  

Jest 2022 rok, a Izby jak nie było, tak nie ma i wiem jaka sytuacja. 
 

Radny Pan Artur Brodziak: 

- W trakcie wniosków padały zapytania kierowane do Państwa Radnych Powiatowych, do Pana 

Starosty – ja chciałem nawiązać do tego, co Pan Przewodniczący mówił o pokłosiu zebrania 

sołeckiego w Kalei i o wnioskach, które się po tym zebraniu tutaj pojawiły.  

Uzupełniająco - bardzo mocno się też ten głos wśród mieszkańców przebija i podkreślany jest 

problem z tym chodnikiem.  

Panie Starosto, to może jest już do znudzenia, ale chcę tutaj podkreślić, że ten problem jest 

rzeczywiście dotkliwy dla mieszkańców. W związku z tym moje zapytanie – czy są już jakieś,                       

w związku z tym, co Państwo też Radni Powiatowi na ostatniej Komisji informowali, czy Pan 

Starosta też coś wie o jakichś możliwościach następnych ruchów i jak się przybliżamy do tego celu, 

który jest tak istotny – podkreślam - dla mieszkańców, zarówno Kalei, jak i Szarlejki.  

Głównie też w sferze takiego bezpieczeństwa ruchu pieszego, bo głównie mówimy tu o chodniku                          

w pierwszej kolejności, ale za tym też idzie cała droga. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek: 

- Panie Wójcie, po zebraniu sołeckim chciałem zawnioskować - mieszkańcy zawnioskowali                          

o naprawę drogi  - ul. Cichej i poszerzenie jej, bo ona jest bardzo wąska, a jest wytyczona.  
 

Radny Pan Wiesław Żerdziński: 

- Korzystając z okazji – chciałem też prosić Pana Starostę, żeby się pochylić nad drogą 2055S                         

w Kulejach, tj. ul. Długa, droga powiatowa. Ja już to zgłaszałem kilka razy Panu Staroście. 

W tej chwili jest w opłakanym stanie. 
 

Sołtys Sołectwa I Wręczyca Wielka Pani Maria Polak: 

- Na zebraniu wiejskim we Wręczycy Wielkiej – mieszkańcy bardzo proszą o remont ulicy 

Jabłoniowej. 

 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zaproponował, aby w pierwszej kolejności do 

wniosków odniósł się Pan Starosta, a Pan Wójt udzieli odpowiedzi na wnioski w końcowym punkcie 

porządku obrad. 

Innych propozycji nie było, w związku z czym głos zabrał Starosta Powiatu Kłobuckiego                               

Pan Henryk Kiepura, informując o sytuacji w Powiecie Kłobuckim oraz odnosząc się w swojej 

wypowiedzi do zgłoszonych wniosków: 

 - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w związku z tym, że sesja ostatnia odbyła się jakiś czas 

temu, chciałbym tutaj wspólnie z Paniami Radnymi przedstawić również informację z innych 

obszarów związanych z funkcjonowaniem Powiatu. 

Dzisiaj już tutaj była mowa o Oświacie i była też rozmowa na Komisjach o brakach jakie są                           

w Oświacie. Rzeczywiście te braki są we wszystkich jednostkach samorządu terytorialnego, są duże                      

i chciałbym w kilku zdaniach przybliżyć, którymi szkołami zajmuje się Powiat Kłobucki i jaka to jest 

grupa młodzieży, która jest edukowana w szkołach Powiatu Kłobuckiego. 

Szkoły ponadpodstawowe w czerwcu tego roku, szkoły powiatowe – opuściło 501 absolwentów, 

natomiast w związku z naborem do naszych klas I-ych w liceach, w technikach, w szkołach 

branżowych i liceum dla dorosłych – przyjęliśmy do naszych szkół 698 uczniów. W liceach mamy 

288,  w technikach 16, w branżowej  szkole – 159 i w liceum dla dorosłych – 35 słuchaczy. 
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Łącznie w naszych szkołach uczy się 1888 uczniów. Kształcimy w różnych zawodach i też wyniki 

egzaminów zawodowych i egzaminów maturalnych są takim wskaźnikiem poziomu kształcenia                     

w szkołach powiatu kłobuckiego. Te efekty, o których za chwilę będę mówił, są efektem całego 

procesu kształcenia, od I klasy szkoły podstawowej, do egzaminu maturalnego i egzaminu 

zawodowego. 

Nasza młodzież w ostatnich latach wypadała bardzo dobrze i na egzaminach zawodowych                                           

i maturalnych. W tym roku matury nasza młodzież zakończyła w woj. śląskim na 5-tym miejscu, 

natomiast jeszcze nie tak dawno, chyba 2, 3 lata temu, dwa razy z rzędu nasi maturzyści zajmowali                

I miejsce w woj. śląskim i to za drugim razem z kilku procentową przewagą i plasowali się też                      

w ścisłej czołówce krajowej. 

Utrzymanie takiego poziomu kształcenia jest to dbałość samorządów gminnych i powiatowego                        

o doposażenie szkół o pracownie, o pomoce edukacyjne. Tak jak w przypadku Wręczycy                            

i wszystkich innych Gmin – niestety subwencja oświatowa absolutnie nie wystarcza. 

Ja podam dane, jakie dzisiaj dostałem z Wydziału Finansowego dot. Starostwa Powiatowego jako 

organu prowadzącego. 

W 2015 roku – to była kwota brakującej subwencji, czyli dopłacona z budżetu Powiatu Kłobuckiego 

– 3 mln 830 tys. zł, a później już lawinowo szła do góry i rok ubiegły zakończyliśmy dopłatą do                      

subwencji oświatowej – 8 mln 902 tys. zł. 

Są to środki, które tak jak Gminy i my jako Starostwo, nie możemy inwestować na różnego rodzaju 

zadania podnoszące poziom życia, natomiast jeśli chcemy w Gminach i w Powiecie utrzymać wysoki 

poziom kształcenia, to niestety te środki inwestujemy. Jest to też dla nas jeden z najważniejszych 

priorytetów, bo jeżeli zaniedbamy już ten obszar, to trudno będzie myśleć o jakiejś przyszłości, ale to 

obrazuje skalę niedofinansowania z budżetu Państwa Oświaty, czy to szczebla gminnego, czy to 

szczebla powiatowego. To już nie jest 1 mln, czy 2 mln, to jest 9 mln w naszym przypadku. 

Kolejna trudna sytuacja, jaka została spowodowana kilka miesięcy temu przez nasz Rząd, to jest 

podjęcie ustawy o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia zasadniczego niektórych 

pracowników zatrudnionych w podmiotach leczniczych oraz niektórych innych ustaw. 

My od wielu lat mówimy o tym, że nasza służba zdrowia nie jest na minusie, mówimy o tym jak 

inwestujemy, rozwijamy szpital, gabinet fizjoterapii, nowe karetki w pogotowiu. Natomiast tutaj 

jedną ustawą doprowadzono do sytuacji takiej, że na same tylko wynagrodzenia od 1 lipca brakuje                            

w ZOZ w Kłobucku 370 tys. zł. Wprowadzono podwyżki, a NFZ nie dał na to środków. 

I  tak na wzrost wynagrodzeń w ZOZ w Kłobucku tylko z tytułu zawartych umów o pracę, ZOZ musi 

przeznaczyć miesięcznie 576 tys. zł. Takie wprowadzono podwyżki. Razem z ZUS-em pracodawcy. 

A środki zaproponowane w aneksach przez NFZ opiewają na kwotę 373 tys. zł. Czyli miesięcznie 

brakuje 202 tys. zł. 

Natomiast w przypadku umów cywilno-prawnych, a tych jest też bardzo dużo, jest to dodatkowy 

koszt 167 500 zł. Łącznie miesięczne braki na wynagrodzenia to 370 tys. zł. 

Minął już lipiec, minął już sierpień, kończy się wrzesień, ZOZ te wynagrodzenia wypłaca, żeby nie 

komplikować sytuacji, tylko dlatego, że miał wypracowane rezerwy i te środki planowaliśmy 

przeznaczać na inwestycje. 

Oczywiście Związek Powiatów Polskich podnosi ten problem na poziomie centralnym, ale podobna 

sytuacja w przypadku większych podmiotów leczniczych, te kwoty są jeszcze większe, dotyczy               

ok. 180 podmiotów medycznych na terenie Polski. 

Natomiast w przypadku braku decyzji pokrycia tych ustawowych podwyżek, jest bardzo realne 

zagrożenie funkcjonowania służby zdrowia w naszym powiecie, bo mówię tylko o naszym.  

370 tys. x 12 m-cy w roku, to jest ok. 4,5 mln zł i te pieniądze trzeba ludziom wypłacić. Są takie 

podmioty, gdzie nie mają tej rezerwy o której mówię, nie wypłacili, ale to rodzi kolejne kwoty,                    

bo pracownicy mając ustawowe uprawnienie idą do sądu i będą dodatkowe koszty, odsetki. 

Temat bardzo ważny, który pojawił się w pytaniach – ja może nie będę się odnosił do pytań, ale                       

w tym moim wystąpieniu te sprawy będę poruszał, jeżeli Państwo Radni tak przyjmą. 

 

 



-  19  - 
 

W najbliższym roku planujemy do realizacji kilka inwestycji z dofinansowaniem z budżetu Państwa. 

Są to drogi Parzymiechy - Gmina Lipie, ul. Zamkowa i Długosza - Gmina Kłobuck, 1 km drogi 

Władysławów – Gmina Miedźno oraz Kule - Gmina Popów, Wilkowiecko, Miedźno, Gmina Opatów            

i Górki Stany -  Gmina Przystajń. 

Te inwestycje już są powoli wdrażane, jedną ofertę już mamy wyłonioną, ale ze względu na jej 

wartość nie podpisujemy umowy. Wystąpiłem z wnioskiem do firmy o przedłużenie okresu 

związania z umową o kolejny miesiąc, bo musimy zobaczyć z czym będziemy startować do 

przyszłego roku. Czekamy też, jak dostaniemy wytyczne z Ministerstwa Finansów jak 

przygotowywać budżet, jaki jest planowany wpływ z podatku PIT na 2023 rok, żebyśmy nie byli 

zaskoczeni jakąś niemiłą niespodzianką. 

Pytania się pojawiały dotyczące chodników, pytania jak najbardziej zasadne, bo każdy reprezentuje 

swój okręg i miejscowość. Natomiast ja trochę szerzej powiem – mamy w Powiecie 9 Gmin i jako 

Zarząd i Rada Powiatu musimy starać się tak dość rozsądnie dysponować środkami i prowadzonymi 

inwestycjami na gminach. 

W poprzedniej kadencji, przypomnę tylko, zrealizowaliśmy następujące zadania na terenie gminy 

Wręczyca Wielka: 

Największy, jeżeli chodzi o długość odcinka, tj. prawie 11 km ciągiem – Truskolasy ul. Kopernika – 

Zamłynie – Kuleje- Bór Zapilski – Piła Pierwsza do budynku OSP. 

Kolejne ważne zadanie – Biała Górna – Lgota – Szarlejka - Kalej. Oczywiście jedno i drugie zadanie 

dofinansowywała wtedy Gmina Wręczyca Wielka. 

Drugie zadanie Biała Górna – Lgota – Szarlejka – Kalej, tutaj na terenie gminy, też                                      

z dofinansowaniem. Z budżetu Państwa tamte były dofinansowane. Ze środków unijnych była 

przebudowana ulica Podgaj we Wręczycy Wielkiej, jak również pewien odcinek drogi na terenie 

gminy Wręczyca Wielka – Hutka – Kłobuck, na Rybnej – w tym rejonie i ostatnie duże zadanie, 

które było oddawane na przełomie 2018-2019 roku – Grodzisko – Pierzchno - Libidza, też                              

z dofinansowaniem z budżetu Państwa i też  z dofinansowaniem z Gminy Wręczyca Wielka. 

To było 6 zadań, które było realizowane w latach 2015-2019 i faktycznie na jakiś czas odeszliśmy                 

z inwestycjami z terenu gminy Wręczyca Wielka, realizując zadania na innych gminach, również te, 

które planujemy w przyszłym roku. 

Natomiast już na Zarządzie i na Komisjach mówiliśmy o sprawach – i teraz też będę nawiązywał do 

pytań – jeżeli chodzi o chodnik w Kalei, to już jakiś czas temu, gdzieś wiosną, rozmawiałem               

i z Panem Przewodniczącym Prubantem i z Panem Wójtem i u nas na Zarządzie – podjęliśmy decyzję 

o tym, aby zlecić wykonanie dokumentacji projektowych. Oczywiście chodniki są potrzebne 

wszędzie, natomiast tutaj był przymus spowodowany tym, że uruchomiony został węzeł 

autostradowy w Lgocie i ruch na terenie Kalei i Szarlejki wzrósł bardzo mocno, a są tam długie 

odcinki, gdzie tego chodnika nie ma. I zleciliśmy opracowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej dla zadania „Przebudowa drogi powiatowej Kalej-Szarlejka przez budowę chodnika”. 

Ta dokumentacja kosztowała 165 tys. zł, ona jest na ukończeniu, niebawem będzie i opracowanie 

dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla zadania pod nazwą „Remont drogi powiatowej Kalej-

Szarlejka”. Tutaj dokumentacja jest, myślę, że na tą chwilę, bo oczywiście trzeba będzie 

aktualizować, bo to niemal z tygodnia na tydzień się zmieniają wartości. Dokumentacja kiedy była 

składana, wartość tam jest ok. 3,5 mln zł, ponieważ chodzi tylko o wymianę nakładki tej ścieralnej 

plus jakieś elementy odwodnienia. 

Natomiast niebawem pojawi się kosztorys na ten chodnik i w zależności od możliwości finansowych, 

uważam, że to powinien być priorytet jeżeli chodzi o bezpieczeństwo. 

Drugie zadanie, które nie dotyczy gminy Wręczyca Wielka, to odcinek drogi, gdzie też planujemy 

chodnik – droga Praszczyki od 494 Panki, Truskolasy, Praszczyki, Kałmuki, Hutka, Dębieczna, tam 

po tym właśnie, jak najpierw 10 czy 11 lat temu został zrobiony odcinek drogi, który był jeszcze 

piaszczysty kiedyś, tą drogę Powiat wybudował, to już się bardzo nasilił ruch, ale jeszcze wielu ludzi 

omijało, ponieważ słaby był stan techniczny drogi na Rybnie.  
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Natomiast kiedy 3 lata temu zrobiliśmy Rybno, cały tranzyt osobowy, cały ruch z gminy Przystajń                    

i Panki przeniósł się na tą drogę i tak jak w Kalei to się wiązało z  węzłem autostradowym, tam już od 

4 lat jest taki ruch przez miejscowość Kałmuki, Praszczyki –  to jest drugie zadanie. 

I to zadanie chcielibyśmy podjąć się realizacji w następującym zakresie technicznym, zobaczymy też 

jaka wartość się pojawi, mówię o naszych planach i o tym mówię dzisiaj Państwu oficjalnie, tak 

bardzo konkretnie, chyba po raz pierwszy. 

 Chcielibyśmy zrealizować projekt Praszczyki-Kałmuki, między Kałmukami a Hutką ciąg pieszo-

rowerowy asfaltowy, chodnik na ul. Długiej w Hutce do WTZ, od WTZ w prawo i wracamy przez 

Dębieczną do drogi wojewódzkiej 494. Ten projekt się wpisuje, przynajmniej na tą chwilę, w zasady. 

On nie będzie tani, ale on będzie jednym z tych, na które się będziemy decydować przy kolejnym 

naborze środków z budżetu Państwa, albo z Krajowego Planu Odbudowy, jeżeli Rząd odblokuje 

środki, bo tam również są pieniądze na budowę dróg lokalnych.  

Nie zapominamy o chodnikach i nawet niedawno wpłynęło pismo od Pani Radnej z Boru 

Zapilskiego, ale ten temat też już był sygnalizowany przez Pana Wójta 2 lata temu i kontynuacja 

chodnika Zamłynie – Piła. Mówiąc o Zamłyniu, myślę o tej drodze na Kuleje, bo tam jest zrobiona 

dokumentacja. To jest od sklepu jak się w prawo wjeżdża w Zamłynie do ostatniego domu po prawej 

stronie. Ten odcinek będzie niestety bardzo drogi, bo tam nie było innego wyjścia, została 

zaplanowana rura pod chodnikiem, żeby odprowadzić  wody opadowe i w miejscowości Piła do OSP 

w Pile. Tam przy samym przedszkolu te 100 kilkadziesiąt metrów zostało już wykonane. 

Wydaje się, że to są najpilniejsze zadania, jakich chcemy się podjąć w najbliższej przyszłości i jak się 

pojawi możliwość składania wniosków, to korzystając z tego, że są tu Panie Radne i Pani 

Wicestarosta, ja będę proponował, żeby któryś z tych projektów wybrać do dofinansowania. 

Zobaczymy jakie będą warunki, jeżeli to będą tematy dotyczące chodników, to powinna to być Kalej-

Szarlejka. Jeżeli to będą tematy drogowe – to będziemy wtedy decydować. 

Jeżeli będzie utrzymana wartość dofinansowania taka jaka jest do tej pory, a ceny trochę wyhamują, 

to jesteśmy w stanie któregoś z tych dużych zadań się podjąć i może jeszcze nawet w przyszłym roku 

je zrealizować. Ja mam taką informację, że w październiku ma być ogłoszony kolejny nabór do 

budżetu Państwa na zadania samorządowe. Jeżeli będą tam drogi, to myślę, że w krótkim czasie 

będziemy się tego podejmować i też będziemy rozmawiać z Gminą, czy jest możliwość 

ewentualnego udziału finansowego Gminy, bo to już będą duże zadania, ale to już nie będzie 50%, na 

pół, tylko będzie – powiedzmy - kilkanaście. 

 Niestety teraz na Lipiu, w Parzymiechach, cena w przetargu nie spadła, ona dokładnie odpowiada  

temu co było w kosztorysie, czyli tj. kwota 12 mln zł. Bywało tak, że jak było 10-9, to zawsze 2-3 

mln na dół. Dzisiaj, z racji też trochę zasad Polskiego Ładu, że jest jedna faktura płatna na koniec 

projektu, a zadanie jest duże – trwa rok, firmy się zabezpieczają, kredyty są drogie, odsetki są duże, 

zadań jest dużo zlecanych przez samorządy, więc firmy się aż tak specjalnie nie ścigają. Jest taka 

może niepotrzebna kumulacja, ale zawsze jest taka moda, że czym bliżej wyborów, to się jakby 

cudownie pojawia więcej pieniędzy w budżecie i tych zadań też można więcej realizować, co nie 

koniecznie dobrze wpływa na kondycję samorządów, bo one są po prostu drogie, przedsiębiorców też 

trzeba zrozumieć. 

Z takich zadań jeszcze mniejszych – wspólnie z Gminą – jakiś czas temu w uzgodnieniu z Panem 

Wójtem, z Gminą, ale też potrzeba była zgłoszona z naszego Środowiskowego Domu Samopomocy - 

złożyliśmy wniosek do Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do Katowic. 

Podpisaliśmy umowę z PFRON-em – 120 tys. zł, to jest dedykowane dla Gminy i też jest nasza 

deklaracja, bo niestety też samochody zdrożały, chyba że się coś zmieniło, bo to Gmina będzie 

realizować to zamówienie. W tej chwili ten samochód będzie kosztował chyba ok. 210 tys. zł, ale 

podtrzymujemy naszą deklaracje, że tą kwotę, 50% też jesteśmy w stanie dołożyć. To będzie 

samochód do przewożenia osób niepełnosprawnych  do Środowiskowego Domu Samopomocy. 

Kolejny temat, który też mocno zbulwersował nie tylko mieszkańców gminy – to jest przejazd  

kolejowy w miejscowości Borowe. Wykonawca albo Inwestor – tu już nie będziemy precyzować -  

wpadli na pomysł, żeby nie mając jeszcze możliwości kontynuowania inwestycji, rozpoczęcia jej, 

zamknąć przejazd kolejowy, powodując bardzo duże utrudnienia dla mieszkańców.  
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Te tarcia trwały bardzo długo, wreszcie w końcówce czerwca, w związku ze złożonym kolejnym 

projektem organizacji ruchu przez PKP, postawiliśmy warunek, że przejazd musi być czynny do 

rozpoczęcia inwestycji. PKP na to przystało i takie warunki w Starostwie wydaliśmy, ale sprawy 

trochę przyspieszyły ostatnio. Skończył się – taką mam informację – ten spór między inwestorem                    

a jakimś podmiotem zewnętrznym, który tam miał jakieś roszczenia co do w ogóle możliwości 

pozwolenia na budowę i PKP złożyło kolejny projekt organizacji ruchu. Chcą zaczynać budowę już 

niebawem, deklarują, że we wrześniu, ale to już im się nie uda, my jeszcze mamy 2-3 tygodnie na 

zatwierdzenie tego projektu. 

Zaproponowane są 3 trasy objazdowe, tranzytowe dla ciężarówek - 492 Wręczyca - Blachownia, 

Herby, natomiast ruch osobowy odbywałby się przez ul. Podgaj lub Sportową na Długi Kąt, jadąc na 

Bór Zapilski, Węglowice, albo przez Borowe w lewo na Bieżeń. 

Mamy jeszcze takie drobne uwagi, ale niebawem tą organizację zatwierdzimy. Na rok chcą 

ograniczyć, czyli zamknąć ten przejazd. Jeżeli się solidnie wezmą do roboty, to są w stanie to zrobić. 

Informuję, bo było duże niezadowolenie, głosy, telefony wiosną tego roku, kiedy zamknięto przejazd. 

Jeszcze raz mówię, nie rozpoczynając inwestycji zamknięto przejazd kolejowy, a kiedy pisaliśmy 

pisma, to nam pisano, że pół miliona będzie kosztować dostosowanie takie tymczasowe tego 

przejazdu, ale jakoś się wszystko udało przejść. 

Z takich rzeczy też przyszłościowych, ale z poziomu subregionu naszego – mieliśmy wskazać jedną 

drogę wojewódzką z terenu Powiatu Kłobuckiego jako priorytet do Marszałka Województwa 

Śląskiego i w tej chwili w dokumentach Urzędu Marszałkowskiego, chyba nawet w WPF-ie jest 

zapisana jako pierwsza do przebudowy droga wojewódzka 494 relacji Częstochowa-Kalej -

Wręczyca- Truskolasy-Panki- Przystajń, do granicy z woj. opolskim, ale to będzie inwestycja 

realizowana przez Marszałka Województwa Śląskiego. Czas na razie nie jest wskazany. Natomiast 

przypomnę – 3-4 lata temu też w tej sali niejednokrotnie się spotykaliśmy, kiedy była opracowywana 

dokumentacja projektowa. Z takich też pozytywnych rzeczy – ciąg pieszy lub pieszo-rowerowy jest 

od samych rogatek Częstochowy aż do granicy z woj. opolskim, czyli przez cały ten 30-sto 

kilometrowy ciąg tej drogi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Panie Starosto, jeżeli chodzi o tą drogę 494 – jaka jest ewentualnie perspektywa, czy ta droga 

będzie realizowana? Czy konieczne są jakieś dodatkowe pisma, czy ewentualnie ze strony Gmin czy 

Starostwa mogłyby dopomóc w tej sprawie. 
 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Myślę, że zawsze takim pismem można wspierać, natomiast najważniejsze, że nam się udało  ją                 

w uzgodnieniu z Dyrektorem, bo było spotkanie w Częstochowie dwukrotnie i z Panem 

Marszałkiem, wskazać ją jako jedną z najważniejszych w Subregionie. Ona w tej chwili, jeżeli znajdą 

się pieniądze, a liczy Marszałek tylko na środki unijne, bo tam ma chyba ok. 1 mld zł w nowej 

perspektywie, to wtedy będą w Katowicach decydować którą, ale tu w naszym regionie ta jest 

zapisana z dopiskiem „priorytetowa”. Nie uzupełniająca, tylko priorytetowa. 
 
 

Radna Pani Barbara Bogus: 

- Panie Starosto, nie odpowiedział mi Pan odnośnie naprawy tej drogi na Borze Zapilskim, bo tam 

ona opadła, a skoro będą objazdy, więc dobrze by było, żeby ta droga... 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pan Henryk Kiepura: 

- Wiem, przypominam sobie. Wspomniałem o chodniku, bo będziemy później te zadania jakoś 

kompleksowo, razem, próbować powiązać. 

Natomiast ja już teraz nie pamiętam, Panie Wójcie, czy tam jeszcze jest gwarancja tego Wykonawcy 

za to zapadlisko, bo to po kanalizacji było. Czy już się skończyła i musimy to sami rozwiązać? 
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Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tam jest - można powiedzieć - konflikt interesów, czyli przejęcie zobowiązania, czy kwestia 

budowy wodociągu i złego zagęszczenia, po którym rzeczywiście nie było wykonania badania, czy to 

kwestia jednak przygotowania drogi, która miała być drogą czasową do momentu wybudowania 

chodnika i położenia kolejnej warstwy nakładki.  

Dzisiaj przenosimy w ramach budżetu, środki na remont, to chciałbym, żeby było wyremontowane      

z naszej strony. Później będziemy dochodzić ewentualnych roszczeń co do wykonawcy,                              

bo rzeczywiście przez rok winny się nie znalazł. Wina jest przerzucana z jednego wykonawcy na 

drugiego. Wszystko będzie uzależnione od tego, jakie będą możliwości finansowe.  

Z samych wniosków, które dzisiaj Radni zgłosili, już tych pieniędzy brakuje i to razy dwa albo trzy. 

Więc myślę, że będzie ciężko to zaspokoić, ale głównie tam, gdzie są drogi przejazdowe, to 

będziemy starać się uzupełniać jeżeli chodzi o braki w nawierzchni. 

Jeżeli jestem przy głosie, to Panie Starosto mam prośbę, skoro tak dość skutecznie akceptacja planów 

organizacji ruchu wpłynęła na postępowania Kolei, która oprócz budowy, nie wykazuje – w mojej 

ocenie – żadnych partnerskich postaw co do inwestycji w zakresie drogi powiatowej i terenu 

gminnego, to mamy coraz więcej skarg od mieszkańców. Mówimy tu o tym, że Kolej planuje coś 

budować, a tak naprawdę doprowadza tylko do dewastacji dróg gminnych. Droga Puszczew na 

Bieżeń, śmiało można już ją wykluczyć, ponieważ każdy przejazd, po 2-3 dniach jeżdżenia tam, tego 

ruchu, który tam do tej pory był, ta droga zostanie zamknięta do remontu i pewnie będzie długo 

remontowana z powodu braku środków. 

Jeżeli chodzi o drogę przez Długi Kąt, uważam, że ona także nie wytrzyma tego naporu ruchu 

drogowego, a tym samym droga, która jest w miarę nowa na Borze Zapilskim zostanie także 

zniszczona. Wyremontowaliśmy niedawno duże połacie nakładki asfaltowej w miejscowości  

Borowe. Przygotowaliśmy się do dokumentacji, bo ostatnio takowej nie mieliśmy i  proponuję, żeby 

Starostwo  też wykonało swoją – jak wyglądają drogi przed tym remontem, bo po roku uważam,                  

że 1/3 gminy Wręczyca Wielka nie będzie miała jak wyjechać z domu i dojechać do centrum gminy, 

oprócz tej drogi powiatowej, która będzie w ramach przebudowy wiaduktu, ewentualnie otwarta. 

Także jeżeli byłaby taka możliwość nacisku, to przede wszystkim przed wydaniem decyzji, czy 

zgody na organizację ruchu, może też wyszedłby taki wniosek, żeby PKP pokusiło się chociażby                 

o rozmowę z mieszkańcami, którym zostały zabrane grunty.  

Na dzień dzisiejszy te osoby niejednokrotnie  mają 10 albo 20 razy wyższy podatek, bo już nie mają 

powierzchni zwalniającej jako producentów rolnych, tylko przeszli na działalność gospodarczą.               

Nikt się z nimi nie kontaktuje, przekopywane są już działki pod instalacje niewiadomego 

pochodzenia, a nawet w ostatnim przypadku mieliśmy Panią, która została przez pracowników 

zastraszona Policją, gdzie na dzień dzisiejszy dalej jest właścicielem gruntu, nikt się do niej nie 

zgłosił, nie ma żadnej informacji  ze strony PKP. 

A ostatnie informacje, jakie udało się uzyskać są takie, że to inna Spółka będzie się zajmować 

wypłatą odszkodowania, a inna Spółka buduje.  

 Biorąc pod uwagę, że Spółek na PKP jest tyle, że pewnie nawet Prezes główny nie potrafi ich 

wymienić i policzyć, to myślę, że póki mamy jakieś argumenty nacisku na inwestora, któremu 

ewentualnie za niedopełnienie i niewykonanie inwestycji w określonych terminach będą groziły kary,                                

to prosiłbym o wsparcie Gminy w tej kwestii i sygnalizowanie, tak jak my to robimy, że ta sprawa 

załatwiana jest w sposób naprawdę niegodny jakiejkolwiek współpracy i wynikających porozumień, 

które zawarliśmy kilka lat wstecz. 
 

Radny Pan Piotr Wydmuch: 

- Panie Starosto, tutaj Wójt wyprzedził moje pytanie - też chciałbym się przyłączyć do  wypowiedzi 

Pana Wójta, że przed wydaniem decyzji o pozwoleniu na zamknięcie przejazdu kolejowego, trzeba 

wypracować plan zabezpieczenia dróg powiatowych i gminnych przed dewastacją i zakończeniem 

ich żywotu,  po okresie wybudowania tego przejazdu. 
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Radny Pan Jakub Winecki: 

- Chciałbym się jeszcze dowiedzieć, czy ta strona wywłaszczona z działki, ma prawo jeszcze 

odwołania, jakiejś drogi,  żeby nie doszło do sytuacji, w której rozpoczną się prace, przejazd zostanie 

zamknięty, wręcz rozkopany i wpłynie odwołanie. Czy strona wywłaszczona ma jeszcze możliwość 

prawną dochodzenia swoich praw? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak jak wspomniał tutaj Pan Starosta, jeden z właścicieli gruntów wniósł zastrzeżenia, one                         

na poziomie ministerialnym zostały już oddalone. Ostatnio opublikowaliśmy informację, Wojewoda 

przysłał nam pismo mówiące o tym, że zamierza wydać pozwolenie na budowę.  

Myślę, że tutaj przy tych specustawach mieszkańcy są po prostu bezsilni i będą musieli czekać                      

aż ktoś przyjdzie za jakiś czas i będzie z nimi rozmawiał na temat odszkodowań. Te odszkodowania 

na mocy specustawy są już ustalone, więc już negocjacji cen nie będzie i brania pod uwagę, czy ktoś 

tam chciał wybudować np. dzieciom dom, czy nie, bo takie plany też były.  

Jest to ogromna inwestycja, należy o tym pamiętać i z tego miejsca, powiem, że już współczuję Panu 

Staroście i wszystkim następcom Starosty posiadania takiego kolosa, jeżeli chodzi o infrastrukturę 

budowlaną i współczuję też mieszkańcom, którzy zimą będą musieli na ten wiadukt wjechać i z niego 

zjechać chociażby. Dla nas, dla mieszkańców, w naszym odczuciu, rzeczywiście na etapie prac, 

przystępowania – można było wybrać dużo lepsze rozwiązania komunikacyjne.  

Jak pokazała rzeczywistość, wystarczyło trochę przerobić torowisko i ten przejazd funkcjonuje                 

od tego czerwca, czy lipca. Nie stanowi żadnego zagrożenia, nie stanowił od początku, po prostu 

kwestia podejścia do tego, jak się korzysta z możliwości ustawowych i w ten sposób pomija 

wszelkich partnerów, którzy powinni brać udział, według mnie, na etapie wykonywania wszelkich 

prac do tego, żeby móc się do nich odnieść. 

Czego najlepszym przykładem jest fakt, iż prace już trwają, mieszkańcy prywatni, którzy nic nie 

wiedzą, nagle budzą się rano – z rowami albo z dziurami w polu, bo koparki wjechały, kopią                             

i zamiast udzielić rzetelnej informacji, inwestor straszy Policją, jakoby ktoś wstrzymywał prace tak 

dużej inwestycji. Więc myślę, że tutaj mieszkańcy zostaną jednak pozostawieni na to, co Kolej, czy 

jedna ze Spółek Kolei będzie chciała i kiedy będzie chciała z nimi rozmawiać na temat wypłaty 

odszkodowań. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Ja do Pana Starosty mam pytanie, bo Starostwo de facto odpowiada za ewidencję gruntów                          

i budynków. Czyli również nie wiem, czy Pan Starosta nie miałby możliwości – i tu bym prosił                     

o sprawdzenie – czy a propos wydawania takiej decyzji, również nie ma możliwości zwrócenia uwagi 

na uregulowanie stosunków prawnych, że one w tym momencie są naruszane. To nie wiem, bo na 

pewno w obowiązkach Starostwa takie postępowania są. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant  po  wypowiedzi j/w,  zwrócił  się  do  Rady Gminy,      

iż wydaje mu się, że temat jest zakończony. 

 Niemniej dodał, że w ostatnim czasie wysłał do Posłów z naszego terenu zaproszenie, aby uczestniczyli 

w tej sesji, ponieważ - z całym szacunkiem do Starosty - ale nie ma aż tak dużego przełożenia jeżeli 

chodzi o Urząd Marszałkowski, czy Urząd Wojewody, ponieważ są to urzędy rządowe.  

Uważa, że mieszkańców w jakiś sposób trzeba zabezpieczyć i jeżeli Posłowie w tym temacie bardziej 

przypilnowaliby sprawy, byłoby o wiele lepiej. 

Oznajmił, że jeżeli będą jakieś sprawy, które będą wymagały rozwiązania na szczeblu ministerialnym, 

czy jeszcze wyżej, będziemy się kierować do Posłów z naszego terenu. 
 

Innych wniosków nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt                              

za wyczerpany. 
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Ad. 9. 
 

        Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy z analizy oświadczeń      

majątkowych 
 

           Na podstawie 24 h ust. 6 i 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie gminnym (Dz. U. 

z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.) Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant przedstawił Radzie 

Gminy Informację z analizy oświadczeń majątkowych złożonych na Jego ręce przez Radnych Gminy 

Wręczyca Wielka za 2021 rok, według stanu na 31 grudnia 2021 roku. 

        Pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 24 h ust. 3 pkt 1 i ust. 4 ustawy j/w,                    

Radni Gminy Wręczyca Wielka w osobach: 

1) Pani Barbara Bogus                

2) Pan Artur Brodziak        

3) Pan Robert Broś                 

4) Pan Michał Hendzlik                   

5) Pan Artur Klorek             

6) Pan Paweł Kocik                       

7) Pan Krzysztof Ocimek       

8) Pan Janusz Ogłaza                       

9) Pani Anita Toborek  

10) Pan Jakub Winecki 

11) Pan Piotr Wydmuch 

12) Pani Małgorzata Zatyka                  

13) Pani Urszula Zomerfeld              

14) Pan Wiesław Żerdziński, 
 

złożyli oświadczenia majątkowe wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu 

w roku podatkowym (PIT) za rok poprzedni, w dwóch egzemplarzach – z zachowaniem ustawowego 

terminu.                               

Zgodnie z art. 24 h ust. 6 ustawy, w ramach analizy oświadczeń majątkowych radnych, dokonał ich 

sprawdzenia pod względem prawidłowości sporządzenia oraz zgodności z danymi zawartymi                            

w zeznaniu podatkowym (PIT) za 2021 rok. 

W analizowanych oświadczeniach majątkowych radnych nie stwierdził nieprawidłowości.  
 

 

(Szczegółowa informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych Radnych Gminy – 

 załącznik nr 8 do protokołu) 
 

      W dalszej kolejności, na podstawie przepisów art. 24 h ust. 6 i 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                   

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559) informację z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych: 

Zastępcy Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych 

gminy oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta, przedstawił Radzie Gminy                                     

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński informując, iż: 

Oświadczenia majątkowe za rok 2021 według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego złożyło 

19 osób. 

Wszystkie osoby zobowiązane do złożenia rocznego oświadczenia majątkowego dokonały 

powyższego w ustawowym terminie. W wyniku przeprowadzonej analizy nie stwierdził 

nieprawidłowości w złożonych  oświadczeniach majątkowych.  

Ponadto Wójt Gminy poinformował, iż w roku bieżącym wpłynęły również oświadczenia majątkowe  

od następujących osób: 

- 3 osoby złożyły oświadczenia majątkowe, z którymi rozwiązano stosunek pracy z powodu przejścia 

na emeryturę, 

- 1 osoba złożyła oświadczenie majątkowe w związku z powołaniem na stanowisko Dyrektora 

Przedszkola w Truskolasach, 
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- 1 osoba złożyła oświadczenie majątkowe w związku z upoważnieniem do wydawania decyzji 

administracyjnych i 1 osoba złożyła oświadczenie majątkowe w związku z wycofaniem 

upoważnienia do wydawania decyzji administracyjnych. 

Wójt Gminy dodał, że powyższe oświadczenia zostały również złożone w terminie i w wyniku ich 

analizy nie stwierdził nieprawidłowości. 

 

 (Szczegółowa informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych Wójtowi Gminy – 

 załącznik nr 9 do protokołu) 
           

 

Ad.10.  

             Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Wręczyca Wielka w roku 

szkolnym 2021/22 

 
 

             Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni otrzymali 

informację będącą przedmiotem niniejszego punktu, następnie zwrócił się do Radnych, czy będą 

pytania do przedstawionej informacji. 

 

Z pytaniem zwrócił się: 

 

Radny Pan Artur Klorek: 

- Panie Wójcie na samym końcu tej informacji jest tabela „Najistotniejsze i najbardziej pilne potrzeby 

zgłaszane przez dyrektorów”. Jest tutaj Pani Dyrektor i Radna Powiatowa Pani Justyna Strzelczyk, 

wiem, że to też zgłaszała. W szkole w Truskolasach – zauważyliśmy z Radną Zomerfeld – że jest 

uwzględniona wymiana instalacji elektrycznej w części administracyjnej szkoły, montaż 

monitoringu, podbitka dachu i naprawa dachu nad łącznikiem administracji, odwodnienie terenu 

szkoły.  

Chodzi o to, że akurat wynajmujemy salę i gramy na tej sali, wiem, że zdarzają się tam bardzo 

niebezpieczne momenty kiedy pada, ponieważ dach nad salą przecieka i robi się wtedy bardzo ślisko 

i bardzo niebezpiecznie. Przy deszczu, kiedy zaczyna kapać, a jest tam w tej chwili położona 

wykładzina, ona się robi bardzo śliska. Dlatego prosiłbym o uzupełnienie tego – o uszczelnienie. 

Ponieważ będzie robiony łącznik, czy można byłoby to połączyć razem z tą poprawą, naprawą tego 

dachu. On był robiony, ale cieknie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Chciałem tylko Radnemu przypomnieć, że ten punkt 10. to jest informacja o stanie realizacji zadań 

oświatowych. Jeżeli Radny ma w tym temacie jakiś wniosek, powinien go złożyć do budżetu                         

do 30 września 2022 roku.  
 

Radny Pan Artur Klorek: 

- Ja rozumiem, ja tylko zwróciłem uwagę, że tego brakuje, a tam dzieci jednak grają, korzystają z tej 

sali. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Ale ja nie neguję tego, tylko mówię jak to wygląda. Teraz procedujemy informację. Proszę złożyć 

wniosek i nie ma żadnych problemów. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Jeżeli można, ja tylko powiem wprost, bo my byliśmy już na ocenie technicznej i przecieka łącznik, 

a jeżeli chodzi o salę gimnastyczną, skraplanie następuje tylko i wyłącznie na punktach wyciągowych 

powietrza, czyli wentylatorów. Jedynym rozwiązaniem wydaje się ich ocieplenie. 
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A jak już tak do tego dochodzimy, Panie Radny, to proponuję przeczytać budżet, który Pan dzisiaj 

głosuje i co tam jest wpisane i co było we wcześniejszych wnioskach, bo środki na realizację akurat 

tych podstawowych zadań są już przyznane. 
 

Radny Pan Artur Klorek: 

- Dziękuję bardzo, doczytam. 
 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Truskolasach Pani Justyna Strzelczyk: 

- Wniosek był zgłoszony dobrze, tylko przy tabelce chochlik powstał, za który bardzo przepraszamy, 

nie dopisane do listy.  
 

Innych pytań do informacji nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy poddał ją pod 

głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 10  – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                         

0 „wstrzymujący się”) przyjęła Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Wręczyca Wielka w roku szkolnym 2021/22. 
 

(informacja – załącznik nr 10 do protokołu) 

 

Następnie o głos poprosił Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński, który zwrócił się do Wysokiej Rady 

słowami: 

- Jeżeli mogę odnieść się jeszcze do tego punktu, chciałbym żeby to wybrzmiało, żeby Radni mieli 

świadomość. 

To o czym wspomniał Pan Starosta, niedofinansowanie Oświaty w naszej Gminie przekroczyło                        

18 mln zł po planowanych 2 kolejnych podwyżkach wynagrodzeń podstawowych na przyszły rok. 

Myślę, że 23 mln – to będzie kwota najmniejsza, jaką będziemy musieli dołożyć do Oświaty, więc 

realizacja jakichkolwiek zadań dodatkowych w Oświacie, czy inwestycyjnych nawet, będzie stała 

pod dużym znakiem zapytania i myślę, że to może być główna przyczyna niemożności 

przygotowania prowizorium budżetowego i budżetu na przyszły rok. 
 

Ad.11. 

                Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

 

             Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek,                    

który stwierdził, że projekty uchwał szczegółowo omawiane były na posiedzeniu Komisji.                          

Niemniej  każdorazowo przed głosowaniem, zwracał się do Rady Gminy o ewentualne pytania                      

do poszczególnych projektów uchwał. 
 

1)  Do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad udzielania                  

i  rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli,  obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez 

Gminę Wręczyca Wielka:  
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Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 11 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/344/22 w sprawie zmiany uchwały                            

w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, obowiązujących                

w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Wręczyca Wielka. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

 

2)   Do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Wręczyca Wielka:  

 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 12 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”,                                  

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/345/22 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Wręczyca Wielka. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 
 

3) Do projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu                        

w piątki  i  soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i  soboty przez rolników i  ich 

domowników:  

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały -  w załączniku nr 2 tj. 

Regulaminie określającym zasady prowadzenia handlu – w § 3 w pkt 2, w ostatnim zdaniu,                                

po przywołaniu ustawy, w treści zapisu „... o ułatwieniach prowadzeniu handlu w piątki i soboty 

przez rolników i ich domowników”, przed słowem „prowadzeniu” należy wpisać literę „w”. 

 

W związku ze zgłoszoną autopoprawką, zapis ust. 2 w  § 3 będzie następujący: 

 

 



-  28  - 
 

„Przedmiotem handlu mogą być jedynie produkty i wyroby wytworzone w gospodarstwie rolnika 

określone w art. 4 ustawy z dnia 29 października 2021 r. o ułatwieniach w prowadzeniu handlu                      

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników”. 
 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 2 
 

Głosowanie imienne nr 13 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (12 „za”, 0 „przeciw”,                    

2 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/346/22 w sprawie wyznaczenia miejsca do 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia 

regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki  i soboty przez rolników i ich 

domowników (z autopoprawką zgłoszoną przez Wójta Gminy). 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

4) Do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/358/10 Rady Gminy 

Wręczyca Wielka z dnia  28 września 2010 r. w sprawie nadania nazw ulic                           

w miejscowośc i  Truskolasy:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 14 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                       

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/347/22 w sprawie zmiany uchwały                         

Nr XXXIX/358/10 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 28 września 2010 r. w sprawie nadania 

nazw ulic w miejscowości Truskolasy.    
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 
 

5)  Do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/260/13 Rady Gminy 

Wręczyca Wielka z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie nadania nazw ulic                            

w miejscowości Grodzisko:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
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Głosowanie imienne nr 15 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/348/22 w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXII/260/13 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie nadania nazw 

ulic w miejscowości Grodzisko. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

 

6)  Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/43/19 Rady Gminy Wręczyca 

Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrod ka 

Pomocy Społecznej we Wręczycy Wielkiej:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

(Pod głosowanie poddano drugą wersję projektu uchwały j/w, dostarczonego Radnym przed sesją, 

który uwzględniał zadania związane z realizacją dodatków dla gospodarstw domowych z tytułu 

wykorzystywania niektórych źródeł ciepła. O możliwości wprowadzenia ewentualnych zmian                       

do projektu uchwały tuż przed sesją, Dyrektor GOPS informowała na wspólnym posiedzeniu Komisji 

w dn. 15 września 2022 r.)   

  

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 16 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/349/22 zmieniającą uchwałę Nr IV/43/19 

Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej we Wręczycy Wielkiej. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

7)  Do projektu uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy świadczonej przez 

Gminę Wręczyca Wielka na rzecz obywateli Ukrainy, w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa:  
 

 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 17 – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/350/22 w sprawie określenia zakresu 

pomocy świadczonej przez Gminę Wręczyca Wielka na rzecz obywateli Ukrainy, w związku                                

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

 

 (uchwała – załącznik do protokołu) 

 

8)  Do projektu uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomników przyrody - drzew z gatunku l ipa drobnolistna (Tilia 

cordata):  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 18 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/351/22 w sprawie uzgodnienia 

przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomników przyrody - drzew z gatunku lipa 

drobnolistna (Tilia cordata). 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

9)  Do projektu uchwały w sprawie przejęcia od Województwa Śląskiego zadania pn. 

„Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg 

wojewódzkich w granicach administracyjnych Gminy Wręczyca Wielka”:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 19 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/352/22 w sprawie przejęcia od Województwa 

Śląskiego zadania pn. „Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu 

dróg wojewódzkich w granicach administracyjnych Gminy Wręczyca Wielka”. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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Ad.12. 
 

             Podjęcie uchwał w sprawach finansowych 
 

             Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Ocimek, który 

uprzednio zwracał się do Rady Gminy o ewentualne pytania do projektów uchwał. 
 

          (Pod głosowanie – pkt 1 i 2, zostały poddane projekty uchwał, uwzględniające dodatkowe 

zmiany, wprowadzone po wysłaniu materiałów do Radnych, a wynikające z wpływu w dniu                          

21. 09.2022 r. na konto Gminy Wręczyca Wielka środków z Funduszu COVID-19 na sfinansowanie 

wypłat dodatków węglowych w kwocie 9.792.000,00 zł. 

O konieczności wprowadzenia dodatkowych zmian do uchwał finansowych z tego tytułu, 

sygnalizowano na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej w dniu 15 

września 2022 r. podczas omawiania proponowanych zmian do budżetu gminy na 2022 rok oraz 

zmian w WPF Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029)    

 

1)  Do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania - 15 radnych  

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 20 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”,                                

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/353/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2022 rok.  

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

Po przegłosowaniu uchwały j/w Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się                             

z pytaniem, kiedy będą wypłacane środki odnośnie dodatku węglowego, ponieważ są zapytania 

mieszkańców. 

 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński, informując, iż po rozmowie z Panią Dyrektor 

GOPS – myśli, że pierwsze płatności będą mogły iść w dniach 29-30 września.  

Natomiast co do możliwości wypłat - na ten moment – to jest kwota ok. 2 mln zł. Dotyczy to jasnych 

sytuacji, czyli gdzie był jeden wniosek, jeden wnioskodawca, jeden piec i jeden adres zamieszkania. 

 

2)  Do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy 

Wręczyca Wielka na lata 2022 -2029:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się –  0 
 

Głosowanie imienne nr 21  – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLII/354/22 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 
 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

Ad.13. 
 

            Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 
 

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant udzielił głosu Wójtowi Gminy, prosząc                             

o udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone na dzisiejszej sesji.  
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński zwrócił się do Rady Gminy słowami: 

-   Szanowna Rado, może odniosę się tak: 

- Jeśli chodzi o ul. Torową – uzupełnienie wjazdu, ul. Brzozowa – częściowe utwardzenie,                          

ul. Jasnogórska – dokonanie podziału, wypłaty odszkodowania, ul. Ogrodowa, ul. Słoneczna – jeżeli 

chodzi o oświetlenie – środków na ten moment w budżecie nie mamy żadnych i myślę, że w tym 

roku raczej jest to nie do wykonania, tym bardziej, że wprowadzamy oszczędności.  

Być może po wygenerowaniu oszczędności na oświetleniu, będziemy w stanie wykonać jakieś 

dodatkowe inwestycje. 

-  Jeżeli chodzi o ul. Jesienną, Strażacką – naprawa nawierzchni i remont ul. Jabłoniowej – wszystko 

uzależnione jest od możliwości finansowych.  

Przed chwilą Państwo podjęliście decyzję, przesunęliśmy część środków. Z tych które posiadałem, 

brakło nam już środków na dokończenie remontu w miejscowości Wydra.  

Zaplanowane są jeszcze inwestycje w zakresie remontu drogi Puszczew-Bieżeń, która też jest 

skosztorysowana, a nie było na nią środków, mamy odcinek drogi przy szkole w Węglowicach, 

mamy drogę w miejscowości Grodzisko. 

Tych środków na pewno braknie i będziemy postępować tak, że tam gdzie jest największe natężenie 

ruchu, tam będziemy w pierwszej kolejności starać się dokonywać tych napraw, aczkolwiek te środki 

na pewno nie wystarczą na wszystkie te inwestycje. 

-  We Wręczycy, przy tzw. „krowie”, czyli ten odcinek wyjazdowy – nie ukrywam, że pewnie po 

zakończeniu inwestycji, mieszkańcy też nie będą zadowoleni, bo tylko połowa tej drogi jest                      

w naszym władaniu i będziemy rozmawiać też z właścicielem pozostałej części na temat ewentualnej 

możliwości uczestnictwa finansowego w tym remoncie. 

-  Co do rokowań – ul. Jasnogórska Kalej – dokonanie podziału, wypłata odszkodowania – ona 

następuje na wniosek mieszkańca, czyli tak naprawdę mieszkaniec musiałby dokonać podziału                       

i wystąpić o odszkodowanie. Taka jest procedura. Jeżeli tego nie zrobi, to nam pozostaje ewentualne 

wywłaszczenie, które niejednokrotnie, tak jak w przypadku Grodziska, czy teraz sprawy                          

z ulicą dojazdową do bloków na ulicy Kopalnianej, zakończy się pewnie wywłaszczeniem                             

i postępowaniem sądowym, które jest długotrwałe. 

-  Co do rokowań i budowy przedszkola – wspomniał tu już Pan Starosta – my jesteśmy po kilku 

przetargach na pierwszy „Polski Ład”. Z pięciu zaplanowanych zadań, które łącznie były wycenione 

na kwotę ok. niecałe 4 mln zł, my założyliśmy wkład własny i dofinansowanie na kwotę 4 mln 750 

tys. Takie zostało nam przyznane w ramach promesy. Po przetargach, najtańsze oferty, sumując, 

przekraczają kwotę 10 mln zł, gdzie nie ma nawet jednego z zadań, bo nie zna się..., w tych 

przetargach nawet powtarzanych, chętnych do wykonania odwiertu studni głębinowej. 

Więc zarówno biorąc pod uwagę tą kwotę, jak i biorąc pod uwagę brak wykonania, a to co jest                      

w „Polskim Ładzie” istotne, to, że trzeba wykonać wszystkie zadania i na koniec się dopiero 

rozliczyć, powoduje, że raczej jest nie możliwe wykonanie tej inwestycji – i ze względu na środki 

finansowe i ze względu na możliwości w ogóle rozliczenia i uzyskania dofinansowania dla 

pozostałych etapów działania. 
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Jeżeli chodzi o szkołę i rozbudowę przedszkola w Kalei – dostaliśmy na ten moment promesę                     

na kwotę 12 mln zł. To też jest kwota, którą przyjęliśmy z pewnym naddatkiem, jaka będzie końcowa 

wycena…, tutaj środki przeznaczone zostały na przygotowanie dokumentacji. Będziemy wiedzieć, 

jaką kwotę uzyskamy, wtedy będziemy mogli decydować, czy stać jest Gminę i czy jakieś 

zobowiązanie ewentualnie zaciągnąć względem realizacji tej inwestycji. 

Tu jest sprawa trochę prostsza, bo jest to jedno zadanie, które może wziąć i wykonać jeden 

wykonawca i wtedy nie ma tych zależności, że każdy musi czekać na swoją część pieniędzy.  

Więc myślę, że po przygotowaniu dokumentacji i rozeznaniu cenowym, będziemy bardziej realnie 

mogli powiedzieć co do rokowań w realizacji tej inwestycji.   
 

-  Potwierdzam, została ogłoszona informacja o dofinansowaniu na kwotę 3 mln zł ul. Ogrodowej.    
 

-  Tak samo tyczy się to, potwierdzam, że zostało 3 mln nam przyznane na II etap budowy kanalizacji 

w m. Hutka. Wiąże się to jednak z uzyskaniem środków na wkład własny Gminy w ramach realizacji 

tych inwestycji i pewnie będzie to przedmiotem najbliższego posiedzenia połączonych Komisji i sesji 

w zakresie ewentualnego pozyskania środków finansowych na realizację tych inwestycji. 
 

-  Jeżeli chodzi o ul. Jesienną – tutaj jest dobry pomysł, my już procedowaliśmy i zastanawialiśmy się 

nad tym, czy powołać jakąś Spółkę gminną, czy jej nie powoływać, koszty finansowe powstania 

takiej instytucji są dość duże. 

Nie ukrywam, że na ten moment będę chciał wykonać inne rozwiązanie, trochę bardziej oszczędne 

dla budżetu Gminy, czyli przeorganizować zatrudnienie w zakresie pewnych miejsc pracy, które na 

dzień dzisiejszy są już w Gminie, z poszerzeniem obowiązków służbowych, do takich właśnie 

drobnych prac jak naprawy, wycinki, łatanie drobnych dziur, jakieś awarie oświetlenia, czy 

uszkodzenie znaków drogowych. 

Co do samego wykonania ul. Jesiennej – to zostało już zlecone i będzie wykonane poprzez równanie 

tego terenu i dosypanie tłucznia. Chodzi o te dwa miejsca, gdzie łącząc się z pozostałymi drogami, 

doszło do wypłukania części. 
 

-  Co do pomieszczenia dla organizacji pozarządowych – dla 200. osób – Pani Sołtys, ja wiem, że to 

jest bardzo aktywne środowisko, nas to bardzo cieszy, ale dla 200. osób, to jedyne miejsce, gdzie 

moglibyśmy umieścić, to byłaby sala widowiskowa GOK-u 

Sołtys Sołectwa I Wręczyca Wielka: 

- Przecież wszyscy nie przychodzą, 200 osób naraz 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Takie padło stwierdzenie, ja się tylko do niego odnoszę. Jeżeli chodzi o samą siedzibę, byłem na 

spotkaniu z P. Dyrektor. Robiliśmy taki przegląd, są pewne pomieszczenia, które myślę, że po 

wysprzątaniu będą mogły służyć tego typu organizacjom. Tak jak też rozmawialiśmy na zebraniu 

wiejskim, prosiłbym o trochę czasu, bo Pani Dyrektor  objęła dopiero obowiązki Dyrektora.  

Ma dużo spraw i organizacyjnych i budżetowych do ogarnięcia. Myślę, że jak najbardziej na tak                  

i tutaj chęć współpracy Pani Dyrektor z organizacjami jest oczywista i oceniam, że w niedalekiej 

przyszłości obydwie strony będą zadowolone. 
 

-  Naprawa drogi Cichej – ja się bardzo cieszę, że zebranie wiejskie w Szarlejce podjęło tak  -                     

w mojej ocenie – rozsądną decyzję co do przeznaczenia środków z budżetu sołeckiego na poważną 

inwestycję. Zresztą kilka innych sołectw też tak zrobiło. 

Pozwoli nam to ruszyć i niektóre inwestycje, czy zadania, które były odkładane ze względu na brak 

środków, przy tych wkładach które są, staje się to już realniejsze i myślę, że będzie możliwe do 

wykonania. Potwierdzam tym samym, że wniosek sołectwa Szarlejka został przyjęty do realizacji na 

2023 rok. 
 

-   Co do remontu ul. Jabłoniowej – tutaj już kilkakrotnie wspominałem – jeżeli będą kolejne nabory 

do „Polskiego Ładu” – to naszym priorytetem jako Gminy, przy składaniu wniosków, będzie 

wymiana ostatniego odcinka wodociągu azbestowego i nastawienie na pozyskanie środków na 

remonty, przebudowę, czy budowę albo modernizację dróg gminnych, co nie jest jednoznaczne 

oczywiście  z uzyskaniem tych środków, ale o takie będziemy wnioskować. 
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Nie wiem, czy były jeszcze jakieś inne pytania, na które nie odpowiedziałem? 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant:  

- Ja tylko chciałbym, aby Pan Wójt jakąś deklarację czasową tutaj zadeklarował odnośnie 

dokumentacji i kosztorysu jeżeli chodzi o przedszkole i żłobek w Kalei. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Wybierzemy oferenta do przygotowania planu funkcjonalno-użytkowego, który był już zrobiony, 

jest do aktualizacji. Myślę, że z dokumentacją powinniśmy się zmieścić do końca tego roku. 

Ewentualne oszacowanie kosztów – to będzie początek przyszłego roku. 

 

Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy, czy udzielone przez Wójta Gminy odpowiedzi 

satysfakcjonują Państwa Radnych, głos zabrał: 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Korzystając z obecności Pana Starosty i Pana Wójta, chciałem dopytać jeszcze o staw                       

w Grodzisku, a dokładnie jego ogrodzenie. Ono jest całe porośnięte i stwarza tam zagrożenie.                     

Na skrzyżowaniu nie widać jak się włącza, a szczególnie od szkoły w Grodzisku, nie widać 

samochodu nadjeżdżającego od strony Wręczycy.  

Chciałem się zapytać, kto jest za to ogrodzenie i ewentualnie jego odchwaszczenie odpowiedzialny?  
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Rok, czy dwa lata temu – my dokonaliśmy jako Gmina przycinki i czyszczenia tego ogrodzenia. 

Tak jak mówiłem – w momencie, kiedy uda mi się przeorganizować część pracowników 

zatrudnionych na oczyszczalniach ścieków, na przepompowniach, hydroforniach, będziemy mogli 

zlecać takie drobniejsze prace w ramach naszego zakresu prac. Więc pewnie do takich prac 

przystąpimy, chyba, że wcześniej ten staw zostanie sprzedany, bo aktualizacja kosztorysu już 

nastąpiła, a więc będziemy mogli wystąpić o sprzedaż. 

 

Na tym dyskusja została zakończona. 

 

 

Ad. 14. 

 

            Zamknięcie obrad XLII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

                                                                                                             

            W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący o godz. 14.59 dokonał 

zamknięcia XLII sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, dziękując wszystkim obecnym                         

za przybycie.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady Gminy                                              

 

Urszula Rokosa                                                                                   Marek Prubant 

 

 


